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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les 
opinions expressades pels col·laboradors, que 
tenen l’exclusiva responsabilitat del text publicat 
amb la seua firma, ni es fa responsable de 
l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs agraeix totes 
les col·laboracions, però adverteix que els originals 
a les diferents seccions no podran sobrepassar les 
25 línies de lletra Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics amb 
representació municipal que tenen assignat 
un espai fixe. En l’original, hi haurà de constar 
la firma i figurar el nom, cognoms, domicili, 
telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, en 
el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.org, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.
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ACTUALITAT

La reconstrucció de l'antiga portada 
de la casa pairal dels Febrer de la Tor-
re ja es pot veure a l'avinguda del ma-
teix nom. Dimarts a la tarde quedava 
inaugurada en un acte que va comp-
tar amb la presència d'Antonio Febrer 
i Bertran, actual representant de  la 
Casa Febrer de la Torre i Marqués de 
Gironella i de Saudin. L'actuació s'em-
marca dins dels actes organitzats per 
l'Associació Cultural Amics de Vina-
ròs, en l'Any Febrer de  la Torre, que 
commemora el 300 aniversari del 
naixement de Pasqual Febrer de  la 
Torre  i que ha servit per recordar la 
importància d'aquesta família que va 
contribuir al desenvolupament eco-
nòmic de Vinaròs, sobretot al llarg els 
segles XVIII i XIX, participant en fites 
com la construcció del port.
La portalada s'ha pogut recuperar 
gràcies a la conservació, en depen-
dències municipals, de les pedres 
que composaven    l'entrada de l'an-
tiga casa - situada al carrer Socors, a 
l'espai que ara ocupa el Col·legi Con-
solació-. Com a primera actuació, es 
pedres es van netejar a pressió, ja que 
es trobaven molt deteriorades. Poste-
riorment, es va dissenyar una estruc-
tura metàl·lica per a sustentar l'arca-
da i es va procedir a un pre-muntatge 
en taller, a causa de la dificultat d'al-
çar l'estructura in situ. Un cop ja mun-
tada, es va col·locar en l'espai desti-
nat i es va recobrir amb revestiments 

i colors buscant assemblar-se el més 
possible a l'original. En total, l'arcada 
té una alçada de  6 metres. Aquests 
treballs s'inclouen en els serveis con-
tractats a l'empresa concessionària 
de suport a la Brigada Municipal, pel 
que no han suposat una inversió ex-
tra per al consistori.
De moment, presideix l'arcada una 
infografia en la qual es pot veure l'es-
cut nobiliari de la família Febrer de la 
Torre  i, posteriorment, s'instal·larà 
una rèplica de l'escut, que elaboraran 
alumnes de l'Escola d' Art i que tindrà 
il·luminació especial.
L'alcalde de Vinaròs, Juan Bautista 
Juan, destacava que "amb actuacions 
com aquesta, pretenem posar en valor 
el nostre patrimoni, recordar quin va 
ser el nostre passat i incrementar els 
nostres atractius culturals". El represen-
tant de la Casa Febrer de la Torre agraïa 
aquesta actuació que "contribueix a 
reconèixer a una família molt lliga-
da a Vinaròs, que mai ha oblidat d'on 
procedeix". Després de la inauguració, 
Antonio Febrer i Bertran celebrava una 
conferència a  la Biblioteca Municipal 
on explicava perquè la família Febrer 
de  la Torre va deixar Vinaròs, primer, i 
va haver de desfer-se de totes les seues 
propietats a la localitat, després. En l'ac-
tualitat, i tot i haver comptat amb grans 
extensions, tant al terme municipal 
com al centre urbà, no compten amb 
cap propietat a Vinaròs.

Inaugurada la portalada de la casa 
dels Febrer de la Torre

Redacció

José Luis Pascual, Antonio Febrer, Juan Bautista Juan i Lluis Gandia van inaugurar la 
portalada, ubicada a l'avinguda Febrer de la Torre



4

7 setembre de 2013

ACAV

ACTUALITAT

La celebració de l'Any Febrer de la Torre , organitzat 
per l'Associació Cultural Amics de Vinaròs per 
commemorar el 300 aniversari del naixement 
de Pasqual Febrer de la Torre, ha tingut un 
tancament excepcional, amb la inauguració de la 
recuperada porta de la casa dels Febrer de la Torre 
i una conferència, a càrrec d'Antonio de Febrer i 
Bertran, actual cap de la Casa Febrer de la Torre. 
La recuperació de la portalada, de la qual s'ha 
encarregat l'Ajuntament de Vinaròs, ha consistit 
en la creació d'una estructura que reprodueix 
la col·locació de l'antiga arcada que presidia la 
façana de la Casa Febrer de la Torre a partir de les 
pedres originals, que es van conservar després de 
la demolició de l'edifici. Els alumnes de l'Escola 
d'Art elaboraran una rèplica de l'escut nobiliari de 
la família, que es col·locarà en el frontal superior. La 
portalada es situa en l'Avinguda Febrer de la Torre. 
L'acte d'inauguració comptava amb la presència 
de les autoritats municipals, Antonio de Febrer i 
Bertran i membres d'Amics de Vinaròs.
Després de la inauguració de la portalada, la Bi-
blioteca Municipal acollia una xarrada on Antonio 
de Febrer va anar desgranant l'origen de la seva 
família i diferents hipòtesis sobre la seua arribada 
a Vinaròs,  com que formaren part del repartiment 
de terres, després de la conquesta del Regne de 
València per part de Jaume I. Gràcies a un llibre 
manuscrit redactat per Manuel María Febrer de 
la Torre, al segle XIX, i a diferents investigacions 

desenvolupades en Arxius Parroquials, Antonio 
de Febrer ha pogut elaborar un extens arbre ge-
nealògic en què apareixen diferents membres 
que van ser molt destacats pròcers a Vinaròs, al 
llarg de la història, amb un total de 20 generaci-
ons des del segle XIV fins avui dia. Els assistents 
a la xerrada van poder observar el llibre manus-
crit, d'indubtable valor històric i bibliogràfic, així 
com de la Reial Carta de Noblesa original atorga-
da per Felip V a l'alcalde i jurat major de Vinaròs, 
Juan Bautista Febrer de la Torre. Una peça única 
en què es pot veure la signatura real, lacres i or-
naments de l'època. Antonio de Febrer destacava 
que "fins ara, aquesta carta mai s'havia mostrat 
en públic i és fonamental per entendre com es 
va formar el mayorazgo i la casa nobiliària Febrer 
de la Torre". Seguint amb l'esdevenir històric de 
la família, Antonio de Febrer va explicar per què 
els seus avantpassats es van traslladar de Vinaròs 
a Madrid, com es va seguir gestionant l'ampli pa-
trimoni de la família i com, finalment, es van deci-
dir a vendre totes les seves propietats, aclaparats 
pels deutes i ja pràcticament desvinculats de la 
localitat i desintegrant així el “mayorazgo”. Enca-
ra que, prèviament a aquesta desvinculació de 
Vinaròs, cal destacar la important contribució de 
personatges com Manuel Maria Febrer de la Tor-
re -que va ser secretari de la reina Isabel II - en el 
desenvolupament del Vinaròs del segle XIX, amb 
la construcció del port com un les fites més desta-

cades. Després de morir sense fills un dels mem-
bres de la saga- Ángel María Febrer de la Torre i 
Món- es va transmetre la prefectura del llinatge al 
seu oncle tercer, Lluís Maria de Febrer i Calvo de 
Encalada - Orozco, marquès de Saudín i avantpas-
sat directe de l'actual cap de la Casa, Antoni de 
Febrer i Bertran.
El president d'Amics de Vinaròs, José Luis Pascual, 
recordava que "la història d'aquesta família era 
desconeguda per molts, fins que José Manuel 
Llátser va publicar diversos articles sobre Manuel 
María Febrer de la Torre i, a partir d'aquí, vam poder 
observar el seu paper clau en la política de la seua 
època i vam anar recreant el seu passat i paper 
fonamental en el desenvolupament de Vinaròs". 
L'alcalde de Vinaròs, Juan Bautista Juan , destacava 
"la gran tasca d'Amics de Vinaròs i dinamisme a 
l'hora de recuperar el nostre patrimoni i de treballar 
en diferents en aquest sentit". Per a finalitzar, 
Antonio de Febrer i Bertran agraïa els actes celebrats 
en honor a la seva família i destacava la "important 
tasca de recuperació de la memòria històrica que 
s'està duent a terme a Vinaròs, amb actes com 
aquest". La Coral Juvenil Sant Sebastià amenitzava 
l'acte amb la interpretació de dues peces de cant 
coral i l'himne de Vinaròs, com a colofó.
  El proper acte organitzat per Amics de Vinaròs serà 
la celebració del Sopar de Lluna Plena , el divendres 
20 de setembre, amb el lliurament a Joaquín Simó 
del premi de divulgació " Manuel Foguet ".

Magistral conferència d’Antonio de Febrer i Bertran sobre la seua genealogia familiar

Els Febrer de la Torre veuen reconeguda la seua contribució històrica a Vinaròs 

El nuevo Consell Vinarossenc de Cultura se ha 
constituido y ha celebrado su primera reunión tras 
el parón que padeció durante la anterior legislatura 
donde no llegó a convocarse nunca.
El edil de Cultura, Lluís Gandía, ha manifestado 
que “el Consell Vinarossenc de Cultura no se 
reunía desde el año 2006 y por ello lo primero 
que hemos hecho ha sido reformar el reglamento 
de funcionamiento para hacer un Consell más 
reducido en número de miembros, más funcional 
y que tenga una amplia capacidad de adaptación 
según los temas que se aborden.”

Con el nuevo reglamento están representados 
en el Consell todos los partidos con represen-
tación municipal, 6 miembros de asociaciones 
culturales de la ciudad y 3 miembros destaca-
dos de la cultura local a elección del Alcalde. 
De esta forma están representados la Sociedad 
Musical La Alianza, la Escola de Música de Vi-
naròs (ESMUVI), la coral García Julve, Les Ca-
maraes, la Federación de Cofradías de Semana 
Santa y Amics de Vinaròs.
Gandía señalaba que “tal y como recordó el 
Alcalde en su rueda de prensa esta legislatura se 

está potenciando la recuperación del patrimonio 
de todos los vinarocenses por lo que intentaremos 
consensuar en el Consell un Plan Director de Cultura 
que sirva como marco de trabajo para futuras 
corporaciones con la intención de no realizar 
trabajos que posteriormente se abandonen.”
El edil de Cultura finalizaba deseando que “el 
trabajo del Consell se pueda visualizar en un 
mayor respeto por el patrimonio, por una puesta 
en valor de aquellos elementos singulares que 
posee nuestra ciudad y que todo ello sirva para 
seguir dinamizando la economía local.”

Se constituye el Consell Vinarossenc de Cultura 

Els assistents a la xerrada van poder observar el llibre manuscrit, d'indubtable valor històric i bibliogràfic, així com de la Reial Carta de 
Noblesa original atorgada per Felip V a l'alcalde i jurat major de Vinaròs, Juan Bautista Febrer de la Torre
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Redacció

ACTUALITATACTUALITAT

Aquest estiu, per segon any consecutiu els escolars de Vi-
naròs han pogut tindre accés al Programa de suport i re-
forç escolar organitzat per la Regidoria d'Educació i la Fun-
dació Vicent Bernat Camañes i Agustina Domènec Julve.
S'ha dut a terme del 15 de juliol al 30 d'agost i ha estat 
un complert èxit de participació. S'ofertaven 75 places 
i es van rebre 104 peticions.
Així un total de 75 alumnes de cinquè i sisè de primària 
i d'Educació Secundària Obligatòria han pogur partici-
pat, havent-se organitzat les classes en grups reduÏts 
per tal de que l'atenció fos més personalitzada.
Enteniem que era un recurs necessari per als estudiants 
de Vinaròs amb dificultats en l'aprenentatge i per a les 
famílies amb dificultats econòmiques i l'experiència dels 
dos anys de realització del programa ens ha donat la raó. 
Amb aquest programa de suport i reforç escolar 
l'Ajuntament pretén combatre el fracàs escolar i que els 
alumnes participants adquirisquen o assolisquen els 
continguts imprescindibles per al desenvolupament 
de les competències bàsiques de les àrees de lletres i 
ciències, i que adquirisquen, al mateix temps, hàbits 
d'organització i constància en el treball. 
Estem convençuts de que amb el treball dut a terme 
durant aquest estiu els escolars que han participat han 
pogut assolir l'objectiu del programa.
Hem d'agrair a tots els participants la seua col·laboració, 
així com la participació de la Fundació Vicent Bernat 
Camañes i Agustina Domènec Julve en el desenvo-
lupament del Programa i anunciar que continuarem 
apostant, aquest curs escolar que acabe d'iniciar-se, 
per oferir aquest recurs educatiu que entenem resulta 
del tot necessari.

Se vende hielo
para refrigeración

Servicio automático - 
Abierto 24 h.

En Lonja de pescado de la Cofra-
dia de Pescadores - Vinaròs

Programa de suport i 
reforç escolar
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X.Flores

ACTUALITAT

La concejala de Gobernación del Ayuntamiento de 
Vinaròs, Mar Medina, y el oficial de la Policía Local, 
Félix González, presentaron ayer las tres ciclo-rutas 
que desde el consistorio se han puesto a disposición 
para que los alumnos que suben en bicicleta a 
los institutos lo hagan de forma segura. Cada una 
de estas rutas nacen en el centro de la localidad y 
pasan los tres pasos subterráneos que cruzan la 
N-340 hasta llegar a los IES y el hospital.
El lunes 16 de septiembre, y durante toda la 
semana,  la Policía Local acompañará a los alumnos 
y padres y madres que quieran conocer por dónde 
discurren estas ciclo-rutas y también se informará 
de algunas recomendaciones de seguridad 
importantes. Esta campaña informativa se hará en 
dos horarios, a las 7.55 horas para los alumnos que 
suban al IES Leopoldo Querol y a las 8.10 horas para 
los que quieran acceder al IES José Vilaplana. Los 
agentes esperarán a los alumnos ante las paradas 
de bus de Pío XII, la avenida llibertat frente el colegio 
de la Assumpció y  la Avenida Llibertat en su cruce 
con Maria Auxiliadora. Desde el Ayuntamiento y 
la Policía Local aun se están ultimando algunos 
detalles, como la colocación de catadióptricos en 
algunos tramos, además de la instalación de nueva 
señalización que dará prioridad a las bicicletas sobre 
los vehículos, según informó Medina.

La edila de Gobernación consideró que estos tres 
circuitos en bicicleta son importantes para dar una 
mejor servicio a los estudiantes que accedan a los 
institutos o los ciudadanos que quieren acceder al 
hospital. Medina destacó “el gran esfuerzo que se está 
haciendo desde el equipo de Gobierno en materia 
de tráfico, seguridad vial y para fomentar el uso de 
la bicicleta”, recordando que se han realizado dos 
circuitos en bicicleta en la plaza Primero de Mayo y 
la avenida del Atlántico, se ha adecuado el puente de 
Pío XII y que ya está disponible el carril bici en el paseo 
marítimo, además de las campañas de seguridad vial 
realizadas en los colegios de la localidad y la escuela 
de verano L’Illa. “Vamos a continuar realizando 
mejoras en este sentido”, concluyó.

Ciclo-rutes: Horaris per a la 
recollida d'escolars de l'institut
Amb motiu de la instalació de les 
tres CICLO-RUTES, la Policia Local 
acompanyará als estudiants que circulin 
amb bicicleta per arribar fins a l'institut. 
 
 Data: 
 Els dies següents del 19 al 20 de 
setembre. 

 Horari (20 minuts abans del 
començament de les classes). 
 07.55 hores, per a l'institut Leopoldo 
Querol. 
 08.10 hores, per a l'institut Josep 
Vilaplana. 
 
Punts de recollida:
1) Avinguda Pius XII, al costat de la 
parada Bus, abans del pont de la N-340. 
2) Avinguda Llibertat, al costat del 
col·legi Assumpció. 
3) Avinguda Llibertat, parada bus, 
cantonada amb Maria Auxiliadora.

Tres ciclo-rutas permitirán acceder a los institutos en bici 
de forma segura
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el genio que
revolucionó

la copla

Los grupos políticos de la oposición con 
representación municipal (PSPV, Bloc Compromís, 
PVI y Esquerra Els Verds), además de Esquerra 
Unida, han rubricado un acuerdo en el que se 
comprometen a incluir en su programa electoral 
para la próxima legislatura varias propuestas 
relativas a la actual regulación de la zona azul, los 
parquings subterráneos municipales y el control 
del tráfico. Estos partidos consideran que con el 
actual modelo de explotación de los servicios 
de aparcamiento y regulación del tráfico que ha 
impuesto el equipo de gobierno no se ha valorado 
su opinión “ni la de los profesionales afectados, los 
vecinos y asociaciones locales” y que “tampoco se 
han considerado los principios de equivalencia y 
de capacidad económica, que son los que definen 
el concepto de tasa municipal”.
Por ello, en este acuerdo se comprometen, en 
caso de gobernar la próxima legislatura, a “iniciar 
el estudio para resolver consensuadamente con 
la empresa adjudicataria el contrato de concesión 
del servicio de estacionamiento de la zona 
azul y el contrato de servicios de tramitación, 
gestión y cobro de sanciones de tráfico en el 

paseo marítimo”. También han acordado “iniciar 
el estudio para establecer un modelo de gestión 
de la zona azul y de los parquings subterráneos 
controlado por la Policía Local y consensuado con 
todas las partes afectadas en el caso de poder 
resolver el contrato con la empresa adjudicataria”, 
además de “tener en cuenta el interés general a 
la hora de definir la nueva regulación, así como la 
necesidad de atender los intereses profesionales 
de cada ámbito”.  Por último, también han firmado 
el compromiso de “reinstaurar la gratuidad de la 
primera media hora gratuita en los aparcamientos 
subterráneos, reducir las plazas de la zona de pago 
y establecer la igualdad en las tarifas para todos los 
meses para no discriminar a los residentes durante 
todo el año”.

Respuesta del equipo de gobierno
La concejala de Gobernación Mar Medina, ha 

valorado esta semana este acuerdo de los grupos 
de la oposición en el que se comprometen a 
incluir en su programa electoral para la próxima 
legislatura varias propuestas relativas a la 
actual regulación de la zona azul, los parquings 
subterráneos municipales y el control del tráfico, 
entre ellas que se haga cargo la policía local de la 
gestión de la zona azul. Medina dijo al respecto 
que “no me gusta que se engañe a la ciudadanía, 
y el PSOE y PVI ya gobernaron este ayuntamiento 
y fueron ellos los que quitaron la vigilancia de la 
zona azul a los agentes locales”. 
Medina también recordó que por parte del equipo 
de gobierno se han realizado mejoras en las tarifas 
del parquing subterráneo de Rio Cuarto y que “se 
está trabajando para volver a instaurar la media 
hora gratuita, además de insistir a la empresa 
adjudicataria en rebajar el importe mínimo 
necesario para aparcar en zona azul”.

La oposición se une para cambiar la regulación de la zona azul para la próxima legislatura
Se comprometen a incluir en su programa electoral varias propuestas que aplicarán si el PP no obtiene la mayoría absoluta dentro de dos años
Medina: “PSOE y PVi ya gobernaron y fueron los que quitaron la gestión de la zona azul a la Policía Local”
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Redacció

Redacció

Redacción

En la calle Carrero es casi imposible el poder 
circular por sus aceras por culpa de conductores 

que aun no estás lo bástate concienciados de 
la problemática que sufren las personas con 

discapacidad o movilidad reducida, en fin les 
pedimos un poco de Educación Vial a la hora 

de estacionar sus vehículos y a la Concejala de 
Gobernación que mire de solucionar el problema 
que tienen las personas con movilidad reducida a 

la hora de circular por dicha calle.
Hoy por mí...

 ...mañana puede que por tí
son muchos años luchando contra las barreras y 

aún se ven estas situaciones insolidarias
¡Suspendido en solidaridad!

FOTODENUNCIA

ES UN MENSAJE DE COCEMFE MAESTRAT 

L'edil de Turisme de Vinaròs, Elísabet 
Fernández, va lliurar dimarts els premis als 
guanyadors del II Concurs de Fotografia 
Turística, organitzat per la Regidoria de 
Turisme de l'Ajuntament de Vinaròs. Pedro 
Vidal, autor de la fotografia d'un màgic 
capvespre a la plaça de la Mera, rebia el 
primer premi, amb una dotació econòmica 
de 200 €. El segon premi corresponia a 
Daniel Miralles, amb un premi de 150 € i 
una fotografia que mostra l'estret del riu 
Cervol. El tercer premi, dotat amb 100 
€, reconeix una fotografia del Passeig 
Marítim, obra d'Álex Escobar, que no podia 
assistir a l'acte.
El II Concurs de Fotografia Turística ha su-
posat una important promoció dels atrac-
tius monumentals i turístics de Vinaròs. 

En total, ha comptat amb 42 participants 
que han presentat 105 fotos que, durant 
diverses setmanes, s'han anat compartint 
i difonent a través de les xarxes socials, 
augmentant de forma notable el trànsit 
d'usuaris en els comptes de Facebook, 
Twitter i Instagram d'Turisme Vinaròs. La 
regidora de Turisme destacava que "des 
de la Regidoria de Turisme, estem molt 
satisfets amb la gran participació que ha 
tingut el concurs i l'àmplia difusió que s'ha 
aconseguit en les xarxes socials. Així que 
esperem poder donar-li continuïtat”.
Totes les fotos presentades a concurs 
apareixen recopilades en un àlbum en el 
compte de Facebook de Turisme Vinaròs i 
es poden rastrejar a Instagram i Twitter a 
través del hashtag  #TurismeVinaros.

La regidora de Turisme lliura els premis del 
II Concurs de Fotografia Turística 
Difusió dels atractius turístics i monumentals de Vinaròs 

Bloc Compromís ha informat que durant aquesta primera setmana 
de setembre Sergi Alejos, responsable de Sectorials i Política 
Municipal de la Coalició Compromís a Vinaròs, assistirà junt al 
Diputat de Compromís a les Corts Juan Ignacio Ponce a les jornades 
informatives al Parlament Europeu sobre el Fracking.
Des del Grup Municipal Bloc/Compromís de Vinaròs s’han mostrat 
molt satisfets de comptar amb Sergi Alejos dins d'aquestes 
jornades informatives “pel nivell de coneixement que té dels temes 
mediambientals, i la seva involucració en moviments socials i 
ecologistes, participant d'una manera activa des del primer dia de 
l'aparició dels projectes de fracking a les Comarques del Nord”. Alejos 
explicarà de primera mà totes les accions que s'han dut a terme en les 
nostres comarques sobre aquest tema. 
El portaveu de Bloc Compromís a Vinaròs ha indicat que “per a nosaltres 
és important el poder tenir presència directa a Brussel·les, i Sergi Alejos, 
en aquest tema, és la persona més preparada que tenim dins del gran 
equip humà amb el que compta la Coalició Compromís a Vinaròs”.
Per acabar, ha indicat que “aquestes jornades, organitzades pel grup 
Europeu ALE/Verds, comptarà també amb representació de platafor-
mes, moviments socials, organitzacions ecologistes, Observatoris, i 
forces polítiques, dintre d'aquestes forces polítiques, cal destacar a la 
Coalició Compromís. 

El Diario Oficial de la Co-
munidad Valenciana del 
pasado jueves día 29 de 
agosto  anunciaba dos 
nuevas licitaciones para 
el Hospital de Vinaròs. 
Por un lado se licitaba el 
suministro de una  sala 
de radiología conven-
cional digital  con un 
presupuesto de 176.000 
euros y por otra el sumi-
nistro de un  ecógrafo 
doppler color digital, 
con un presupuesto de 
79.000 euros.

Elísabet Fernández va entregar els premis a Pedro Vidal i Dani Miralles

Un membre de l’executiva de Compromís 
de Vinaròs assistirà a les jornades de 
Fracking al Parlament Europeu

Nueva inversión 
por 255.000 
euros para el 
Hospital de 
Vinaròs
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X.Flores

Emili Fonollosa

Redacción

ACTUALITAT

Llega la hora de la vuelta al cole y no debemos 
olvidar revisar uno de los sitemas más importantes 
para nuestro aprendizaje, el sistema visual. No 
disponer de unas buenas herramientas como la 
visión, en perfectas condiciones, es una de las 
causas más comunes de fracaso escolar. Es de ahí 
donde deriva la importancia de detectar anomalias 
del sistema visual en edades tempranas, con el fin 
de prevenir problemas futuros.
Los problemas que principalmente encontramos 
en niños, son de tipo binocular, como por ejemplo 
desviaciones; y refractivos como la miopia, la 
hipermetropia o el astigmatismo. Es en el gabinete 
optométrico donde diponemos de las herrmientas 
necesarias para detectar estos defectos.
Tanto en casa como en el colegio, es importante que 
padres y profesores observen el comportamiento 
visual del niño. Podemos detectar casos en los que 
el niño se acerca mucho para leer o ver la televisión, 
típico caso del niño miope. Distracción o que se salten 
palabras a la hora de la lectura sería el caso de niños 
que no son capaces de tener unos movimientos 
correctos de seguimiento con los ojos. También 
podemos observar que hay niños que vuelven a 
casa con los ojos rojos o dolor de cabeza después 
del colegio, síntoma típico de una hipermetropia o 
astigmatismo si además ven borroso.
Una prueba muy fácil a realizar por parte de 
los padres es tapar los ojos de forma alterna y 
comporobar que vea igual con los dos ojos. En el 
caso de tener peor visión en un ojo que en el otro, 
podría tratarse de alguna alteración refractiva, lo 
que se conoce como ojo vago. Es muy importante 
la detección antes de los 6 años, ya que obtenemos 
mejores resultados que en un ojo adolescente. 
De igual importancia es tener una buena 
percepción de los distintos colores, ya que de no ser 
así, podríamos estar frente a un posible daltonismo. 
Afectación visual con la cuál no podemos acceder 
a ciertos lugares de trabajo como el de policia o 
podemos tener problemas a la hora de entender 
las distintas indicaciones lumínicas como las de un 
semáformo por ejemplo. 
Por último no debemos olvidar la visión en 
profundidad o en 3 dimensiones, que es aquella 
visión que únicamente tenemos si vemos con los 
dos ojos a la vez y con similiar calidad de imagen.
Todos estos puntos son objeto de análisis en el 
gabinete optométrico, ya que una detección a 
tiempo puede dar solución a un problema que en 
la edad adulta sería mucho más difícil de resolver.

Laura Guimerá Querol
Sara Camós Romero
Pili Querol Pablo
Equipo optométrico de óptic�a 
Callau

La vuelta al cole 

El Centro de Conocimiento de Vinaròs Vinalab 
sigue apostando por traer hasta sus instala-
ciones algunos de los mejores ejemplos de 
España de emprendedores que han logrado 
triunfar utilizando las nuevas tecnologías.
Esta vez, se contó con la presencia de Ricar-
do Lop Moliner con cuya web  www.aceros-
de-hispania.com/ ha demostrado que no se 
necesita ir a Silicon Valley para triunfar. Des-
de un pueblecito de Teruel de solo 200 ha-
bitantes, ha sido capaz de poner en marcha 
un negocio que vende en todo el mundo y 
factura millones de euros cada año. Desde 
este pueblo, se envían sus ventas (cuchillos, 
tijeras, navajas, afiladores, hachas, dagas, es-
padas, armaduras...) a más de 90 países, tiene 
más de 20.00 clientes y "nunca hemos visto a 
nadie personalmente". Todo el éxito ha sido 
por "trabajar mucho" y es que no destina 
casi nada a publicidad, 35 euros en el libri-
to de fiestas del pueblo. La web aparece en 

primer posición en los buscadores, "en poco 
tiempo no se concebirá que una empresa no 
tenga página web pero si la tiene y nadie la 
encuentra, no sirve para nada".
Lop contribuyó a seguir formando a los usua-
rios del Vinalab, haciendo networking y apren-
diendo. Este panadero/agricultor reconvertido 
en comerciante virtual, parece estar dispuesto 
a todo. "Vender Moái fabricados en Teruel en 
la Isla de Pascua sería la leche" comentó. Tam-
bién dijo que "mis problemas también los tie-
ne la competencia, cuando los soluciono son 
mi ventaja competitiva". Asimismo comentó 
que "la mejor subvención no es dinero, antes 
o después se gasta, lo es la formación y el ase-
soramiento"", A los clientes que quieren pagar 
pónselo fácil, PayPal da confianza al cliente, se-
gún Lop. Soprendió a los asistentes a su charla 
diciendo que "el primer regalo que recibió la 
princesa Leticia fue una caja de naranjas que 
enviamos con una amiga". 

Factura millones de euros cada año vendiendo objetos de acero por internet 
desde un pequeño pueblo

Ricardo Lop desveló en el Vinalab las claves de su triunfo

La subdelegació del govern a Castelló ha 
confirmat que Acció Cultural del País Valencià 
(ACPV) té el permís per a ocupar part de la 
carretera N-340 al terme municipal de Vinaròs 
entre les 16.00 i les 18.00 hores del dia 11 de 

setembre, jornada en que tendrá lloc la Via 
Catalana. És previst que la cadena humana es 
formi a Vinaròs a la simbòlica hora de les 17.07 
hores.  El compositor Carles Santos i la família 
de Guillem Agulló faran el primer relleu.

Acció Cultural obté el permís per ocupar la N-340 
a  Vinaròs el dia 11 de setembre

Lop, en un momento de su charla en el Vinalab

La regidora de Governació de l'Ajuntament 
de Vinaròs, Mar Medina, ha valorat l'arribada 
de la “Via Catalana”, el pròxim 11 de setembre, 
a terres valencianes, després de conèixer-se 
que la subdelegació del govern a Castelló ha 
confirmat que Acció Cultural del País Valencià 
(ACPV) disposa del permís per a ocupar 
part de la carretera N-340 entre les 16.00 i 
els 18.00 hores. “Quant a les autoritzacions, 
com equip de govern el que hem de fer és 
acatar-les, encara que suposo que per això 
la Subdelegació del Govern aportarà tots els 
mitjans pertinents perquè es desenvolupi 
sense cap tipus d'incidents. En el nostre cas, la 

Policia Local ha fet un informe de la perillositat 
que pot comportar el tall del vial, ja que es 
tracta d'un tram on hi ha una corba molt 
perillosa”, va assenyalar Medina. Quant a l'acte 
en si, la edila de Governació va dir que “no sé 
si és o no una provocació que es traspasse la 
línia de Catalunya i s'arribe al terme municipal 
de Vinaròs. Al meu entendre, la majoria de 
vinarossencs i valencians sabem on estem 
situats, i a quina autonomia pertanyem”. La 
previsió és que la cadena humana es formi a 
Vinaròs a la simbòlica hora de les 17.07 hores. 
El compositor Carles Santos i la família de 
Guillem Agulló faran el primer relleu.

L'equip de govern qualifica de "provocació" 
l'arribada a Vinaròs de la Via Catalana
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Boda

Melón

Padrí

Danza
Boda Diego y Elena

El dissabte 7 de 
setembre es casa 
el meu padrí i la 
tia Eli. Tots junts, 
en les nostres 
families i amics, 
ho celebrarem 
al restaurant El 
Cortijo. Padrí, 
que sigues molt 
feliç. T’estimem!.

Danza Marta Martínez quiere dar la enhorabuena a los 

alumnos examinados este año por las notas obtenidas, 

y agradecer a padres y alumnos el esfuerzo realizado

Janis y 
Quim, 

disfrutando 
de la última 
cosecha de 
sandias del 
verano del 

2013
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Gran Telescopi

Fa 60 anys

Joan, Esmeralda i Josep, visita al Gran 
Telescopi Canàries de 10,40 m de diàmetre 
de l’observatori “Roque de los Muchachos” a 
2.396 m del nivell de la mar a Santa Cruz de la 
Palma en el 25è aniversari de noces

Amics i amigues del carrer Sant Josep fa 60 anys, 
i actualment alguns d'ells es van reunir en un 
dinar per rememorar velles amistats

Fiesta en el TentaderoVeranito

Barça Addictes al Barça de Vinaròs a Mestalla

Ja fa 25 anys! És hora de tornar-mos a reunir! 
Si teniu ganes de passar un bon rato, el dia 28 
de setembre, anirem de sopar. 
Per a confirmar, truqueu al 696 86 59 59 (Salo) 
o al 670 81 88 87 (Neme)

Sopar exalumnes de 
la Divina Providència 
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Gran Telescopi

Felicitats Trompet

Felicitats 
Mar �

El passat dissabte 31 un grup d'amics cinèfils, vam disfrutar d'una nit de cine a la fresca, 
amb la companyia d'un convidat molt especial, l'actor i amic Joan Molina, famós en la 
sèrie L'Alqueria Blanca de RTVV. Entre els presents es trobaven: Agustí, José, Victòria, 
Joan (al centre) Juan José, Lupe amb la mascota Niebla, Ángel, Paco i Juanma. La pel-
lícula la va triar el mateix invitat Joan Molina; una comèdia/drama italiana ''Perfúme de 
Mujer'' (1974) interpretada per Vittorio Gassman. El nostre agraïment a Joan Molina per 
compartir en nosaltres esta divertida vetllada cinematogràfica a casa de Juanma.

La pèrgola del passeig marítim va acollir el passat dia 30 d’agost 

un taller infantil de fanalets de meló de moro. L’acte estava 

organitzat per l’Associació Ball de Dimonis

TROMPET,  va fer 40!!!

Mar Macip 
va complir 

cinc anys 
i els seus 

pares van 
preparar 

una tarta i 
una taula 

amb dolços 
espectacular

Fanalets de meló 
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El pasado dia 27 de agosto, se realizó en el campo 
de vuelo de ULLDECONA el primer examen para la 
obtención de la licencia de piloto de ultraligero.
Se presentaron alumnos de las comarcas del sur 
de Tarragona y de Castellón, alumnos de Vinaròs, 
Benicarló, Tortosa... El funcionario examinador 
fue el sr. José Manuel Cubes de la OSV de Manises 
(Valencia).
La prueba teórica comenzó a las 10.30 h de la 
mañana, pasando a mediodía a las pruebas prácticas 
donde los alumnos realizaron correctamente las 
maniobras señaladas por el examinador.

El campo de vuelo de ULLDECONA se felicita por el 
éxito de esta convocatoria de la que han surgido seis 
nuevos pilotos y ya estamos preparando el próximo 
examen que se realizará en noviembre o diciembre de 
este año y para el cual ya se cuenta con seis alumnos.
En Ulldecona contamos con dos aviones a 
disposición de los pilotos y alumnos, un ultraligero 
marca ICP modelo Savannah XL para la instrucción 
básica y un avión de última generación ATEC 321 
FATETA para la instrucción avanzada.
No es común disponer de un avión avanzado para 
el uso de los pilotos del campo y supone un valor 

añadido y diferenciador para el campo de vuelo de 
ULLDECONA.
Una vez obtenida la licencia de vuelo los pilotos 
que no poseen avión propio, pueden alquilar 
cualquiera de los dos aviones antes citados.
También se ofrecen vuelos de iniciación y paseos 
por todas nuestras comarcas, Delta del Ebro, costa 
de Vinaròs a Peñíscola, sierra de IRTA etc.
Para cualquier información referente al campo 
de vuelo de ULLDECONA, escuela, paseos etc 
contactar con José Manuel Serret al teléfono: 
625337634 o enviar mail a vvinaros@yahoo.es 

Examen de piloto de ultraligeros en el campo de vuelo de Ulldecona

La Confraria del Natzarè i Sant Sepulcre 
de Vinaròs, representada pel Germà Major 
Tony Riolobos, Pepe Adell Artola (tresorer) 
i Dolors Cervera (secretària), han visitat 
al Bisbe de la Diòcesi de Tortosa Enrique 
Benavent per fer-lo partícip de diversos 
aspectes de la situació de la Setmana Santa 
vinarossenca, així com de les diverses 
propostes de la Confraria en particular, que 

seguint amb la seva trajectòria de màxima 
implicació amb la Setmana Santa i amb la 
ciutadania en la seva tasca per mantenir, 
recuperar i modernitzar les tradicions 
més intrínseques a la població, ha volgut 
comptar amb el beneplàcit del Bisbe 
que s'ha manifestat sorprès, agraït i col · 
laborador. Moltes gràcies al nostre Bisbe 
per la seva atenció.

SOCIETAT

Burguer Memphis agradece a los fotógrafos: Arts Fotografía, 
Alfonso, Foto Prix y Aparicio las imágenes cedidas para la 
exposición de fotografías sobre REINAS DEL CARNAVAL. También 
agradece su colaboración a Modas Ramirez por haberles dejado 
el maniquí.

L'alegria allarga la vida per Julián Zaragozá
De la mare de Déu de 
setembre 
a la de la Concepció 
tres mesos hi compto jo 
 
A València en el seu temps 
s'invocava a la mare de 
Déu de Bonavia, per trobar 
el camí perdut, i a ella 
s’encomanen els caminants i 
viatgers. 
 
Sou dels malalts la salut 
dels captius la llibertat, 
contra el vici, virtut, 
i del trist caminant perdut, 

el consol i l alegria 
 
Vi batejat, el beure’l és penat 
 
Més cura la dieta que la 
llanceta 
 
Casat per amor, casat amb 
dolor 
 
La dona aguda, amb el marit 
s’escuda 
 
En tractar-se de casar, fa mal 
aconsellar 
 

El qui maltracta als vells, serà 
maltractat com ells 
 
No és tot un, portar banyes o 
fer-les portar 
 
La pobresa no té amics, la 
riquesa té enemics 
 
Més val un té que dos et 
donaré 
 
Raves i espinacs pel setembre 
plantats 
 
De bon cep planta la vinya, 

de bona mare la filla 
 
Amic nou és vi novell, si és bo 
no és com el vell 
 
En el comerç no és preuat, el 
no dir la veritat 
 
El dinar reposat i el sopar 
passejat 
 
El metge vell, i el barber jove 
 
Per un frare no es perd un 
convent, ni per un soldat un 
regiment

La Confraria 
del Natzarè 
visita al Bisbe 

Agradecimiento
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Mi móvil está calentito desde el día que Alicia Calás en 
representación de la Asociación de Peluquerías de Vi-
naròs me propuso la idea del Corte de Pelo Solidario 
a beneficio de Cáritas; desde entonces hemos "traba-
jado" conjuntamente ella, Amparo Martínez, regidora 
de Comercio y yo para que todo saliese perfecto: elec-
ción del sitio más apropiado, del cartel, del número de 
tickets, comparecencias en medios de comunicación, 
invasión de comunicados en las distintas redes socia-
les, whatsApps, llamadas telefónicas, etc.
Sabía de la buena predisposición desde el principio 
de estos "pedazo de profesionales" de la peluque-
ría en su día de descanso (lunes) y estaba segura de 
que iba a ser un éxito. Me consta también que más 
de uno de ellos perdió horas de sueño pensando 
que tal vez no acudiese la gente esperada al evento. 
Y llegó el día, lunes 19 de Agosto. La cita con la prensa 
era a las 9.45 h. pues bien, a las 9 de la mañana había 
ya gente haciendo cola: ¡¡¡¡¡empezábamos bien!!!!!. 
22 peluquerías y como mínimo dos personas por 
peluquería se habían turnado para trabajar unas 
por la  mañana  y otras por la tarde. Con semejante 
afluencia de gente, los de la tarde no fueron capa-
ces de marcharse y empezaron todos en bloque; 
resultado: a las 13 h. se habían realizado 320 cortes 
de pelo y "sólo" teníamos preparados 500 tickets. 
Tuve el placer de compartir mesa y mantel con mu-
chos de ellos y me llamó gratamente la atención el 
compañerismo y la armonía que allí reinaba: TO-
DOS A UNA, la rivalidad y competencia no existe 
entre ellos, ¡¡qué bonito!!, ¡¡qué ejemplo a seguir!! 
La cita por la tarde era a las 17 h. pues bien, a las 
16.15 h. y soportando un sol de justicia, la gen-
te empezó a hacer cola. Estaba claro que después 
de ver lo ocurrido por la  mañana, con 500 tickets 
no teníamos ni para empezar; empecé a poner-

me un poco nerviosa y gracias a Marga secretaría 
de la Asociación que me dio tiras de rifa, solucioné 
el problema; en una hora vendimos 190 tickets y la 
cosa iba en aumento superando todas las expecta-
tivas posibles. RESULTADO: a las 19.30 h. dejamos de 
vender tickets ( a las 20.30 h. la brigada municipal 
tenía que recoger todo) pues había más de 100 per-
sonas esperando turno y a las 20.15h. se hizo el últi-
mo corte. TOTAL: 778 cortes, 450 euros en donativos  
de personas que no se lo cortaron (hubiesen sido 112 
cortes más) y un total de euros que superó los 3.500.
Ahora mi móvil no está calentito, que va, ESTÁ QUE 
ARDE, no me dura la batería ni medio día y no es para 
menos después del estruendoso, apoteósico, inima-
ginable, inesperado, desbordante en cuanto a expec-
tativas, rotundo, bestial, etc. ÉXITO del pasado lunes.
Sólo nos queda un retintín, una espinita clavada en 

nuestro corazón: los que hacemos Cáritas Vinaròs 
¿¿¿cómo vamos a agradecer a estas personas lo que 
han hecho por nuestra entidad???? No hay forma 
humana de hacerlo, simplemente mostrándoles 
nuestra amistad y cariño.
A las Peluquerías: AMALIA Y JOSÉ, ÁNGELS, BELIA, 
BLASCO, CALÁS, CM Perruquers, CONCHÍN, DANI, 
ELCA Styl, Hermanas FORNER, JORDI, LA PELU (Pili), 
MARGA, NOVA LINEA (Montse), RAQUÉL, Estilistes 
RUS, SABATER Perruquers, SABINA, TERE, TIANSTYL-
HOME, T & T y XARO todo el Reconocimiento y Agra-
decimiento de Cáritas; sabéis que desde hoy podéis 
contar con nuestra más sincera amistad y sabed tam-
bién que, si me aceptáis, en mi persona vais a encon-
trar desde ahora una buena amiga para todo lo que 
necesitéis; ESTO NO LO VOY A OLVIDAR JAMÁS. INFI-
NITAS GRACIAS A TODOS Y OTROS TANTOS BESAZOS.

Història
Helena Roman

Assessoria
Antonio Figueredo

Gastronomia
Juanjo Roda

Medi Ambient
Mª José Barreda

Dietètica
Àngels Botí

Educació
Manuel V. Albiol 

Dietetica
Salut
Vanessa Marzà

La setmana que ve "Gastronomia" per Juanjo Roda

Cómo prevenir un golpe de calor 
Con las temperaturas altas aumenta el riesgo de 
sufrir una hipertermia o golpe de calor. Se trata de 
una elevación de la temperatura corporal hasta 40 
grados (cuatro más de lo normal) por exposición a  
altas temperaturas que se produce cuando dejan de 
funcionar los mecanismos que usa el organismo para 
enfriarse, como pueden ser el sudor y la respiración. 
Los síntomas de la hipertermia o golpe de calor son 
diversos y algunos inespecíficos, tales como dolor de 
cabeza, sensación de boca seca y pastosa, náuseas, 
vómitos, mareos, escalofríos, desorientación, piel 
seca y enrojecida y disminución de la respuesta, 
hasta llegar a una posible pérdida de conciencia.
Aunque es un problema que acusan más las perso-
nas mayores, es algo que puede afectar a cualquier 
edad si no se toman las medidas adecuadas en los 
días de mucho calor. Por eso los expertos aconsejan 
adaptar la dieta tomando alimentos menos calóricos 
y más hidratantes. Hay que comer frutas frescas y ve-
getales que contengan mucha agua y evitar el exceso 
de sal, ya que demasiado sodio podría obstaculizar la 
producción normal de sudor corporal.
Para conseguir el equilibrio entre la cantidad de 
líquido que entra y el que sale del organismo 
hay que beber entre 2 y 2,5 litros de líquido 

gradualmente a lo largo del día, con más frecuencia 
por la mañana y la tarde que no por la noche, para 
evitar la incontinencia nocturna. Hay que tener en 
cuenta que la falta de sed es engañosa, por lo que se 
debe consumir agua, infusiones o zumos de frutas 
aunque no se tenga la sensación de sed, y evitar el 
consumo de bebidas alcohólicas. 
Cuando la temperatura exterior es muy alta y las pér-
didas de líquidos no se reemplazan de forma adecu-
ada, se produce una situación de deshidratación, la 
tensión arterial baja, aparece sensación de debilidad 
e incluso calambres musculares. Si esta situación no 
se corrige a tiempo se pierde la capacidad de sudora-
ción y la piel presenta un aspecto seco y enrojecido, 
la temperatura corporal sube progresivamente hasta 
cifras que superan los 40 grados, se entra en hiperter-
mia y si este proceso continúa, se puede llegar a una 
situación más complicada.
Hay que protegerse de la exposición directa y pro-
longada al sol y evitar la exposición en las horas 
de mayor intensidad (de 12.00 a 16.00 horas) y cu-
ando la humedad relativa es superior al 60 por ci-
ento. También hay que evitar hacer ejercicio físico 
durante las horas de más calor ya que la asociación 
de actividad física, alta temperatura y humedad alta 

incrementa mucho el riesgo 
de sufrir un golpe de calor. 
Es preferible vestirse con 
ropa ligera y suelta, de co-
lores claros, para que la piel 
pueda respirar y proteger la 
cabeza del sol con sombrero 
o gorra. 

Qué hacer ante un golpe 
de calor
Todos podemos sufrir un golpe de calor, aunque 
los colectivos más vulnerables son los ancianos, 
niños, embarazadas, enfermos crónicos y personas 
que toman diuréticos y otros medicamentos. Ante 
la sospecha de que alguien puede estar sufriendo 
un golpe de calor, hay que trasladarlo a una zona 
de sombra e intentar refrescarlo con paños o toa-
llas húmedas frías en la nuca, frente, bajo las axilas y 
en la ingle,  y darle muchos líquidos de preferencia 
con electrolitos. Si su estado empeora con mareos, 
intenso dolor de cabeza, incremento de la respiraci-
ón y ritmo cardíaco, sudoración excesiva, espasmos, 
confusión o desorientación, hay que llamar a los 
servicios sanitarios.

Agradecimiento
Amparo Salvador, presidenta de Cáritas Vinaròs



16

7 setembre de 2013

CULTURA

El passat 29 d’agost  es va portar a terme una 
altra visita guiada a les obres de restauració de 
l'església Arxiprestal. Les visites s’amplien al mes 
de setembre, donada la gran expectació i interés. 
Les pròximes seran els dies 12, 19 i 26 de setembre. 

Les reserves per participar s'han de fer en la Tourist 
Info.  Per a la visita del 12 de setembre ja s’han 
començat a recollir reserves, mentre que, per a les 
dues últimes -19 i 26 de setembre- les inscripcions 
es realitzaran a partir del 10 de setembre.

Sí, ho heu llegit bé, l’inicial Aplec de Dolçaina, 
Gralla i Percussió de Vinaròs - organitzat pel 
Ball de Dimonis de Vinaròs - i que es va re-
convertir en l’actual Aplec d’instruments tra-
dicionals de Vinaròs – organitzat per Dimo-
nis i la Colla de Dolçaina i Tabal de Vinaròs 
– ha complert enguany la majoria d’edat.
Vam començar fa 18 anys i any rere any 
hem anat comboiant les colles del nostre 
entorn geogràfic proper per tal d’oferir una 
mostra del que fan i gaudir de la germanor. 
La majoria d’edat convida a mirar enrere i 
és llavors que es veu com ha anat evolucio-
nant i creixent la presència de la dolçaina i 
el tabal al poble, des que va desaparèixer la 
figura del “juglar” i van aparèixer les noves 
formacions, les “colles de dolçaina”.
Al primer aplec la colla amfitriona local 
era la primera Colla de Dolçaina i Tabal de 
Vinaròs, nascuda al 1990 i que malaurada-
ment va desaparèixer uns anys més tard. 
Llavors es va crear Tresmall al 1996, colla en-
cara en actiu. El 2002 es va sumar una nova 
formació vinarossenca, la nova Colla de Do-
lçaina i Tabal de Vinaròs – que l’any passat va 
celebrar el seu desè aniversari amb diferents 
activitats durant l’any, i al 2005 es va crear la 
Colla de Dolçainers i Tabaleters dels Nanos i 
Gegants de Vinaròs. Així que al nostre poble 
podem dir amb orgull que tenim tres for-
macions de dolçaina i percussió en actiu, ca-
dascuna dedicant-se al seu àmbit de feina.
Ens agradaria aclarir des d’aquí el que su-
posem que és una confusió, i és que els 
Dolçainers del Nanos de Vinaròs van dir a 
l’aplec, i vénen dient de fa un temps, que 
són la colla en actiu més antiga de Vinaròs 
i que van organitzar el primer aplec de 
dolçaina al poble, cosa que no és certa ja 
que tant l’Aplec organitzat pels Dimonis 
com les altres dues colles de Vinaròs es van 
iniciar i fundar molt abans que aparegués 
aquesta colla de dolçainers. No passa res i, 
aclarit això, no podem sinó felicitar-los per 
la seua tasca i encoratjar-los a unir esforços 
amb les altres formacions per tal fer créixer 
aquesta passió per la dolçaina i el tabal.
A l’Aplec d’enguany van acudir les colles 
de Vinaròs, Benicarló, Aldover, El Perelló, La 
Colla Jove  i la Colla de l’Aguilot de Tortosa, 
la formació Vinarossenca Solc, els germans 
Laia i Pau Puig, els cantadors Pere Gumbau, 
Àlex Torres i Sílvia i diferents músics acom-
panyants, així com la recentment creada 
Muixeranga de Vinaròs. Després de la cer-
cavila es va fer la mostra a les 21h al passeig 
i després de sopar es va organitzar un sarau 
improvisat on els músics que volien puja-
ven a tocar peces de ball.
Agraïm molt a les formacions participants 
la seua presència i les emplacem a tor-
nar a venir l’estiu vinent. Agraïm també a 
l’Ajuntament i la regidoria de Turisme així 
com a la Brigada Municipal i la Policia Local 
la seua col·laboració
Ja som majors d’edat, gràcies a tothom!
Colla de Dolçaina i Tabal de Vinaròs i Ball de 
Dimonis de Vinaròs.

Es recorda que el termini de matriculació de la 
convocatòria de Setembre serà del 2 fins al 16; 
en horari de 17h a 20h. 
Començament de les classes:
 *Classes de llenguatge musical: el dia 9.
 *Classes d’instrument: el dia 16.
**Durant la setmana del 9 al 14 queda exposat 
al tauler d'anuncis de l’escola, els dies de reunió 
i repartiment d'horaris d'instruments amb els 
professors de cada especialitat.
 Vinaròs, setembre de 2013

Xavier Redón participará como invitado en el 
SUMMER BONSAI FESTIVAL, en Fai della Paganella, 
en los Dolomitas italianos.
Se trata de un evento de bonsai de máximo nivel 
europeo en el que durante dos semanas, los 
asistentes, pueden realizar actividades de montaña 
y naturaleza combinadas con otras de bonsai y 
cultura japonesa.
En concreto el miércoles  4 de septiembre, Xavier 
Redón realizará un taller sobre ullastres en clasifica-
ción shoin (menos de 30 cm), Ha sido seleccionado 
como ayudante del sensei Isao Fukita en los talleres 
y demostraciones que realizará durante la ultima 
semana, y el sabado 7, por la tarde realizará una de-
mostración junto al sensei Isao Fukita.
Esta previsto que un centenar de familias participen 
del evento, y que durante el mismo haya una 
afluencia de 3000 personas.
Xavier Redón es el presidente de la Nippon Bonsai 
Sakka Kyookai Europe-España, director tecnico 
de Bonsaizen y profesor de bonsai en diversas 
escuelas, nacionales e internacionales.

18 anys d’Aplec a Vinaròs

Xavier Redón participará como invitado en el 
Summer Bonsai Festival

ESCOLA DE MÚSICA
MATRÍCULA SETEMBRE - CURS 2013-2014

Visita a les obres de l’Arxiprestal
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Emili Fonollosa
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Va tindre la Reial Fàbrica de Ceràmica de l'Alcora, 
fundada en 1727, entre moltes altres positives face-
tes en la seua activitat creadora, la virtut de provocar 
quasi a les seues expenses, el sorgiment d’una sèrie 
de xicotetes manufactures. Aquest és el cas de Ribe-
salbes que comptava ja amb una tradició terrissera 
així com amb excel·lents condicions geogràfiques, 
els començaments de la qual van tindre com a fac-
tors iniciadors del procés fabril a pintors i escultors 
sorgits de la il·lustre fàbrica dels Aranda. 
El botànic Cavanilles, que publicarà les seues 
Observaciones... sobre el Reyno de Valencia l’any 1793 
assenyala en els seus detallats informes, com Josep 
Ferrer  va posar mà a l’obra del primer taller l’any 1781 
- s’ha comprovat en l’actualitat que cal avançar la data 
un any, en 1780 -, i aquesta inicial fabriqueta va anar 
absorbint mà d’obra local, complementat així una 
economia agrària de secà poc pròspera, fins a donar 
nova vida al poble, “ocupando a muchas familias y 
empleándose en ella hasta los niños de diez años”.
En un principi i durant la seua inicial etapa, l'Alcora va 
inspirar els models de Ribesalbes; l’element vinculant 
seria Josep Francesc Ferrer Miñana (l'Alcora 1745-
1815) qui arribà a ser Intendent General i director de la 
fàbrica de ceràmica fina de l'Alcora; la tipologia formal, 
netament alcorina (rentamans, pitxers, marcelines, plats 
gallonats, sotacopes, fonts, figures de motlle, etc...) i 
l’ornamentació, realitzada ara a Ribesalbes per dones 
i xiquets, imitarà els gèneres alcorins però amb una 

policromia més cridanera,  pinzellada més tosca, molt 
solta i un colorit i ingenuïtat quasi fronterera amb el naïf.
Juntament amb aquestes recreacions, Ribesalbes 
aportarà de collita pròpia una gamma decorativa 
efectista i cridanera que constituirà la pisa espanyola 
decorada més interessant de la primera meitat del S. 
XIX: els grans velers, els bells assortidors vorejats de 
pardals, libèl·lules o palmes, la successió de xiprers i 
palmeres, els grans rams i bolquers florals, arquitectures 
(alqueries), escenes populars, etc. Constitueixen part 
d’aquesta àmplia temàtica que pot observar-se en esta 
pisa, sempre, amb una espectacular policromia. 

El cantant de Lleó afincat a Vinaròs Tx Princ ha 
dedicat una cançó, per a la qual s´ha rodat un 
videoclip, a contar una història al voltant de la 
violència de gènere. Per a la lletra va decidir fer 
denúncia d´un assumpte tal actual com la violència 
domèstica. "El amor no es juguete" és el títol del 
tema que s´ha començat a promocionar mitjançant 
un videoclip rodat en escenaris de Vinaròs, 
especialment el passeig marítim, la platja del Fortí i 
l´ermita. Tc Princ, el nom real del qual és Danielson 
Da Rosa, ha comptat per al que ha estat el seu 
primer videoclip amb la participació de diversos 
actors dels voltants, concretament Ma Joan Martí 
d´Amposta i Lluís Ortega, d´Alcanar. L´argument 
de la cançó i el videoclip recullen els problemes 
d´una parella, on ella ha sofert maltractament 
per part d´ell. En acabar la cançó i com a final, 
s´inclou un recordatori de les nombroses morts 

per violència domèstica. "La mujer es la que da la 
vida, si le haces daño, haces daño al mundo" és el 
lema d´aquest videoclip editat pel mateix cantant 
i del que se n´ha encarregat NA BÓKA NOTI Studio 
Entertainment Music Spain, productora de música 
i videoclips de Vinaròs. Aquest primer videoclip 
anirà acompanyat en breu per l´edició del seu 
primer disc. El videoclip es pot veure al youtube.

María Conesa
Seguint en el món de la música, el nom de la que va ser 
famosa cantant vinarossenca Maria Conesa, que va 
triomfar a Mèxic, va aparéixer en diversos capítols de 
la popular novel.la d´Antena 3 "El secreto de Puente 
Viejo", la qual està ambientada a principis del segle 
XX. Una de les protagonistes, la dona de l´alcalde, 
està preparant l´organització d´una gran actuació 
musical per a la inauguració d´una fira ramadera. 

Mentre diu que cal convidar el governador, comenta 
que ha pensat contractar alguna "figura rellevant del 
món de la cançó" i cita les tres possibles convidades, 
una d´elles, la vinarossenca. Maria Conesa, coneguda 
popularmente com La Gatita Blanca va nàixer a 
Vinaròs el 1892 i morí a Mèxic el 1978. Fou còmica, 
actriu i vedette i destacà especialment en el teatre de 
revista, cinema i la televisió mexican.

Un cantant afincat a Vinaròs denuncia la violència de gènere al seu primer videoclip

Cena día 4 de junio y continuamos con las celebra-
ciones del 25 aniversario del Orfeó Vinarossenc. 
Algunas salidas de excursiones, conciertos, y se-
guimos con algunos proyectos. El próximo será el 
presentar un fabuloso concierto coral, inédito en 
nuestro Vinaròs. Será el día 7 de septiembre a las 8 
de la tarde en el Auditorio. 
La Coral Aleluya de Tarragona nos ofrecerá un 
gran concierto. Desde estas líneas os invitamos  a 
seguirlo. Lo disfrutaréis
La junta Orfeó Vinarossenc

Orfeó Vinarossenc Ceràmica de ribesalbes del museu de Belles Arts de Castelló
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La Voz de Almería

CULTURA

El autor de la escultura, Matías Ruiz, y la diseñadora, Cinta Barberá, y un momento de la inauguración

El cronista de la ciudad, Emilio Esteban, el 
autor de la escultura, Matías Ruiz Bueno, y 
el alcalde, Francisco Alonso, tras descubrir la 
escultura del parralero
El sábado, 10 de agosto, se inauguró en la 
Plaza Nueva de Canjáyar el monumento al 
parralero. Esta figura ha sido realizada en 
hierro y donada al pueblo por su paisano, 
Matías Ruiz Bueno, con diseño de Cinta 
Barberá, ambos residentes en Vinaròs.
Al acto asistió el autor de la escultura, el alcalde 
de Canjáyar, Francisco Alonso, la corporación 
municipal, el cronista oficial de la Villa, Emilio 
Esteban Hanza, y numerosos canjilones. 
Francisco Alonso quiso destacar la genero-

sidad y esfuerzo del escultor que además 
aportó durante el Año Jubilar otro gran mo-
numento a la Santa Cruz, patrona del pue-
blo, que preside la entrada norte.
Desde Castellón. El parralero fue trasportado 
desde Vinaròs, provincia de Castellón, lugar 
de residencia del escultor, hasta Canjáyar 
para ser colocado sobre una base de piedra 
alcanzando finalmente una altura de más 
de tres metros, en una plaza, donde se han 
plantado 6 parras de diferente tipo de uva. 
Durante más de un siglo la uva fue la riqueza 
de la comarca. Ahora en decadencia se 
quiere rendir homenaje con esta escultura 
a los que dedicaron su vida a este cultivo.

DIA 26 DE SETEMBRE DE 2013
A LES 20 HORES

LLOC: FUNDACIÓ CAIXA VINARÒS
AUDITORI CARLES SANTOS

CARRER SOCORS, 64 - 12500 VINARÒS
PRESENTA: JOAQUIM ARNAU I VALLINA, 

PRESIDENT COMISSIÓ GARANTIES FETE-UGT
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El passat cap de setmana els Nanos 
i Gegants de Vinaròs vam a anar a la 
Trobada de Gegants dels nostres amics 
d’Ulldecona, com sempre una molt bona 
trobada on es retrobarem amb les colles 
geganteres veïnes i alguna de més lluny 
com la Colla de Dimonis Botafocs, amb 
l’Aca de Castelló o els seus dragonets, o 
els Gegants de Porrera. Ara ja l’any que 
ve, quinquenals!!
Per als nanos i gegants de Vinaròs ha estat 
un més d’agost intens, que ha premés la 
incorporació de nous membres, Angeles i 
Bianca s´han estrenat com a portadores de 
nanos i esperem que continuen com ho 

ha fet Lidia López,  respecte als geganters 
Sebas Catalan ha passat de portar nano a 
portar gegants, Raul ja es un geganter més 
i així mateix contem al un nou geganter 
Jahvé, fill Jose Carlos de un antic geganter 
de la època de Camacho-Pacheco i 
companyia que aguantarem la tradició 
dels nanos i gegants al poble. La resta de 
la colla, els veteranos, doncs disfrutant de 
portar els nanos i gegants de Vinaròs i de 
fer sonar les dolçaines i tocants els tabals i 
els bombo. I representar al nostre poble el 
millor que podem allà on anem.
I ara cap al setembre, un més també 
intents per als nanos i gegants

Del 5 al 29 de setembre, EXPOSICIÓ de JOVES 
ARTISTES DE BELLES ARTS de VALÈNCIA a l'Auditori 
Municipal. 
 
Dissabte 7 de setembre, a les 20 hores, CONCERT 
del COR AL·LELUIA, a l'Auditori Municipal.

L’Ermita de la Misericòrdia, 
va acollir el passat 31 d’agost 
l’espectacle de flamenc “Raíces 
andaluzas”. 

Flamenc a l’ermita

Se inaugura en Canjáyar (Almeria) una escultura 
construida en Vinaròs

Trobada de Gegants
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El passat divendres 30 d’agost, i dins del Cicle 
de Concerts del Santuari de la Misericordia, 
organitzats per L’Ermita, la Colla de Dolçainers 
i Tabaleters de Vinaròs, els joglars del Nanos i 
Gegants oferirem el nostre primer concert. Va ser 
una nit especial perquè suposa la culminació de 
molt d’esforç per part dels nostres músics per tal 
d’oferir-los el concert d’aquesta nit.
És un esforç perquè la Colla no va nèixer per a oferir 
concerts sinò per acompanyar els Nanos i Gegants en 
les seues sortides, degut a que hi va haver un buit pel 
què fa a la música de dolçaina a Vinaròs. I cap aquí 
sempre han anat encaminats els nostres objectius, i 

pensem que ho hem acomplit amb escreix.
Ja fa 8 anys que vam començar aquesta feina, 
amb l’ajuda de l’Ajuntament de Vinaròs, de Ximo 
el dolçainer i de tots els músics que formen o han 
format part de la nostra Colla en algun moment. A 
tots ells moltes gràcies.
Per a nosaltres va ser un dia especial, suposa un fita 
en la nostra història i ens ha permès treballar tot 
l’estiu per aconseguir oferir un bon concert.
A l’hora de plantejar-nos quines eren les peces que 
havíem de tocar ho hem dividit en 3 parts:
Una primera part on repassarem a les cançons 
de cercavil·la més emblemàtiques que la Colla 

té l’oportunitat de tocar a les Sortides amb els 
Nanos i Gegants.
Un segona part on els solistes demostraran les seves 
habilitats i on tocarem les peces que al llarg de les 
trobades de dolçainers ens ha agradat més tocar.
I finalment, una part dedicada a aquelles peces 
exclusives de Vinaròs, tradicionals. i recuperades per 
la colla dels antics dolçainers de principis de segle.
La Colla de musics dels Nanos i Gegants estem molts 
contents del resultat del concert i volem donar els 
gràcies a tots els qui ho han fet possible,  l'Ajuntament 
de Vinaròs, Socetat Musical "L'Aliança de Vinaròs, gràcies 
a les felicitacions rebudes i esperem poder repetir-ho.
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Concert dels Dolçainers i Tabaleters dels Nanos i Gegants
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Zona azul, zona naranja y zona roja
José R. Tárrega Esteller, Portavoz del PP en Vinaròs

www.ppvinaros.es

OPINIÓ 

Finiquitamos el anterior curso político hablando de la regu-
lación del aparcamiento con el sistema que viene a deno-
minarse como “Zona Azul” y desgraciadamente empezamos 
el nuevo curso a vueltas con el mismo tema, y digo desgra-
ciadamente porqué el hecho de que esta regulación tenga 
una repercusión económica más o menos relevante para el 
usuario, hay que insistir en que es la única solución para que 
el casco urbano de Vinaròs tenga la viabilidad de uso que el 
comercio necesita.
Al margen de criterios personales, que cada cual puede te-
ner los  propios sobre los precios, el número de plazas, las 
calles afectadas y otras cuestiones, la zona azul es imperati-
vamente necesaria, pero desde el gobierno tenemos la obli-
gación de hacerla lo más cómoda, barata y funcional, para 
que el usuario entienda sus ventajas.
Otra cosa que ha llamado poderosamente la atención ha 
sido la “Zona Naranja”, la cual se diferencia de la anterior en 
que es de carácter temporal, pero además de por ser no-
vedad, digo que ha llamado la atención porqué se ha de-
mostrado claramente que en algunos de los puntos donde 
se ha implementado no era en absoluto necesaria. Léase 
Plaza 1º de Mayo y parking de la Avda. Juan Giner Ribera 
(Mercadona). Afortunadamente, el convenio suscrito con la 
empresa adjudicataria ya prevé las posibilidades de reducir, 
anular o ampliar esta zona, solución que va a emplearse en 
el próximo verano de forma que no exista  donde no sea  
necesaria, con lo cual es más que probable que las zonas 
que he mencionado no vuelvan a estar reguladas con esta 
denominación.
Y luego tenemos lo que podríamos llamar la “Zona Roja”,  
que nada tiene que ver con la regulación del aparcamien-
to, si no que más bien es una zona de pensamiento político 
donde se ubican una serie de personas, pero dentro de este 
grupo, donde  hay de todo como en botica,  pero con todo el 
respeto hacia aquellos que eligen esta opción política y ha-
cen uso de su libertad dentro del ámbito del sentido común,  
se entremezclan una fauna de diverso pelaje que ni conoce 
el sentido común, ni le interesa conocerlo, su  intención es 
generar polémica  y hacer el “perroflauta”. Y esto es lo que 
han hecho estos señores con el “sainete” de las firmas con-
tra la zona azul.  Al margen de que se recogieron firmas con 
diversas intenciones para modificar la concesión, ni se sabe 
exactamente cuantas firmas se recogieron, ni cuantas eran 
las que pedían cada concepto por el que se hacia la recogi-
da, ni cuantas había de duplicadas o triplicadas, y ni siquie-
racual era la petición que se hacía en cada hoja en la que 
se firmaba. En resumen, un galimatías esperpéntico hasta el 
punto que los mismos peticionarios organizadores de la re-
cogida, en el mismo pleno en que se debatía la moción que 
presentaron inicialmente, presentaron una segunda moción 
solicitando la retirada de parte de la primera. Vamos como 
en el circo,  ¡Señores, pasen y vean la  mamarrachada!.
Toda esta astracanada para concluir lo que el equipo de 
gobierno ya había negociado con la empresa adjudicataria, 
la gratuidad de la primera media hora de aparcamiento en 
los  subterráneos y que las máquinas expendedoras acepten 
cualquier importe en lugar del mínimo actual. Mucho ruido 
para tan pocas nueces.

José R. Tárrega Esteller, Portavoz del PP en Vinaròs.

Las afirmaciones sobre la dignidad 
del PSOE a examen

SI

X

X

X

X

X

X

X

En las firmas entregadas al Ayuntamiento sobre la 

zona azul por Migjorn con un texto firmado también 

por el portavoz del PSOE ¿aparece en 3 ocasiones la 

firma de la Secretaria de Educación de Joves Socialis-

tes de Vinaròs?

En las firmas entregadas al Ayuntamiento sobre la 

zona azul por Migjorn con un texto firmado también 

por el portavoz del PSOE ¿aparece en 2 ocasiones la 

firma de otro miembro de Joves Socialistes y familiar 

del portavoz municipal socialista?

En las firmas entregadas al Ayuntamiento sobre la 

zona azul por Migjorn con un texto firmado también 

por el portavoz del PSOE ¿aparece en 2 ocasiones la 

firma de un ex-concejal socialista y actualmente ad-

ministrador de un grupo de facebook que dice luchar 

contra los abusos?

En las firmas entregadas al Ayuntamiento sobre la 

zona azul por Migjorn con un texto firmado también 

por el portavoz del PSOE ¿está la firma de Jordi Romeu 

apoyando lo que solicita el escrito presentado por Mi-

gjorn?

¿Quiere el PSOE atacando al portavoz popular hacer 

olvidar a los vinarocenses que la recogida de firmas ha 

sido una gran estafa a quienes han firmado con buena 

voluntad?

¿Mintió a sabiendas de que mentía a los vinarocenses 

el PSOE hace 2 semanas en el Diariet cuando publicó 

una tabla con la deuda del Ayuntamiento?

¿Sabe el PSOE que en el año 2003 cuando accedieron 

a la Alcaldía Vinaròs tenía una deuda de 10 millones 

de euros y que cuando abandonaron la Alcaldía en 

2011 esa deuda era ya de más de 27 millones de euros 

que tenemos que pagar ahora?

NO
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Nuevo curso escolar, 
nueva vuelta de tuerca 

El Consell quita 

7´5 millones en 

ayudas de libros 

para las famílias 

de la provincia de 

Castelló

Con la publicación de la planificación escolar para 
el curso 2013-2014,  la Conselleria de Educación ha 
dejado claro que eliminarán cientos de aulas de 
educación infantil y primaria en todo el territorio 
valenciano. Estas supresiones son el resultado 
del aumento del número de alumnos por aula 
impuesto por el Gobierno del Partido Popular. Así, 
tras la nueva reestructuración escolar planteada 
por el PP, la cual implica una subida del 20% de 
alumnos por clase, las aulas donde estudiarán a 
partir del actual curso nuestros hijos, quedarán de 
la siguiente forma:
•	 Infantil y Primaria, de 25 alumnos a 30.
•	 Secundaria, de 30 a 36 alumnos.
•	 Bachillerato, pasa a un máximo de 42 alumnos 
por clase.

La reducción de unidades implica el aumento 
del número de alumnos por aula y la pérdida, 
por tanto, de atención educativa que reciben los 
escolares . Cabe recordar, que este aumento de la 
ratio comportará menudo el incumplimiento del 
Real Decreto 132/2010, que establece el número 
de metros cuadrados mínimo por alumno. Estos 
requisitos mínimos incumpliran en la mayoría de 
escuelas e institutos de Vinaròs y de la Comunidad, 
ya que las aulas no están pensadas para tantos 
alumnos. En este sentido, hay que sumar la supresión 
de unidades escolares y la reducción de maestros, 
lo que en nuestra ciudad implica la pérdida de una 
unidad de primaria en el colegio San Sebastián y 
una unidad de educación infantil en el Jaume I.
Además, debemos recordar que con estas nue-

vas medidas, se vuelve a castigar a un sector 
muy tocado como es el de la Educación, ya que 
debemos recordar que se llevan arrastrando pro-
blemas como los barracones del Jaume I y del IES 
Vilaplana, los impagos de las becas de libros y 
comedor, los impagos de los gastos de funciona-
miento de los centros públicos y la reducción del 
transporte escolar.
Una vez más, desde el PSPV - PSOE, denunciamos 
estos ataques llevados a cabo por el Partido 
Popular contra los pilares básicos del Estado del 
Bienestar, que tan sólo responden a una guerra de 
intereses económicos e ideológicos que quieren 
acabar con lo que todos hasta ahora, entendíamos 
como una Educación, Sanidad y Servicios Sociales, 
públicos y de calidad.

Varies persones ens han traslladat 
el malestar i el perill que comporta 
per als vianants la falta d'una bara-
na en la platja del Clot, ja que ha 
hagut més d'un ensurt per part de 
persones que passegen i més con-
cretament, en l'època estival, on la 
quantitat de persones que hi ha es 
major. La falta d'una barana fa que 
siga perillós ja que hi ha uns quants 
metres d'alçada des de la vorera 

fins a l'arena de la platja. Vista la 
gran quantitat de persones que pas-
segen i que fan ús d'aquesta platja, i 
vist que realment fa falta algun tipus 
de protecció em demanat per escrit 
al departament d'Obres i Serveis la 
col•locació	 d'una	 barana	 o	 algun	 ti-
pus de protecció per donar una ma-
jor seguretat a la gent que passege o 
accedeix a la platja del Clot ja siguen 
persones o xiquets.

BLOC/COMPROMÍS de Vinaròs proposa 
ficar una barana a la platja del Clot per 

donar seguretat als vianants
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Esquerra Verds Vinaròs

El pórtico de la gloria del PP

El pleno de Agosto ha sido una muestra clara de la 
inanición que se ha instaurado en el Consistorio por 
la inactividad del equipo de gobierno del PP y una 
prueba de que no están haciendo nada de provecho, 
salvo para provecho suyo subiendo impuestos, 
reinstaurando y subiendo tasas y otros cobros 
indirectos como en los aparcamientos y en la zona azul.
Nueve puntos en total, de los que el uno es la 
aprobación del acta anterior; el dos la dación de 
cuentas y decretos; el tres el informe de ejecución 
del presupuesto; el cuatro el informe de morosidad 
municipal; el cinco la aprobación de las cuentas 
anuales del 2012; el ocho - una moción presentada 
y por tanto trabajada por la oposición en relación 

a la zona azul y a los aparcamientos; y el nueve la 
tanda de ruegos y preguntas al alcalde.
Puntos de los de “forment”, sólo dos “grans”, y 
aún así, deberían considerarse también como 
formulismos: El punto seis de un reconocimiento 
para pagar deudas a proveedores; y el punto siete 
con una petición a la Generalitat para que la Semana 
Santa sea fiesta de interés turístico valenciano.
Pese a que la inconsistencia sustancial de los Plenos 
tendría que hacer que se ventilasen en tres cuartos 
de hora, el alcalde los alarga y aburre a los presentes 
en la platea que, si cansados no se han ido antes, 
van a tener que cenar después de medianoche.
Qué lejos quedan ya aquellos Plenos de nuestra 
etapa de gobierno con veinte puntos de promedio 
–uno llegó a tener 28- que resultaban hasta 
insuficientes por cuanto que cada mes se tenían 
que convocar dos o tres de extraordinarios. 
No falla, el número de puntos en los Plenos es el 
índice perfecto para medir el nivel de actividad 
de cualquier equipo de gobierno en cualquier 
Ayuntamiento; en el nuestro, en base a los dos 
puntitos “con sustancia” por Pleno, sólo les habrá 

dado para plantar un birrioso “pórtico de la gloria 
del PP” en la avenida Febrer de la Torre. Esperemos 
que no lo hayan erigido a modo de arco triunfal 
como el que Napoleón levantó en París para dar 
fe sus éxitos militares y políticos, porque éxitos 
militares… ¿como no sea cazando? y éxitos 
políticos… quizás cubriéndose de gloria con la 
del pórtico, con la zona azul…etc..

“El Ministerio de Interior vincula a la izquierda aberzale con la Vía Catalana”
“ El Consell avisa que no tolerarà la marcha de la Diada en Castellón”( Mediterráneo,31/8/ 2013)
“Nadie nos tiene que decir ni lo que somos ni lo que pensamos”(Serafin Castellano,PP)
“Los socialistas valencianos estamos en contra de una Cataluña independiente”(X. Puig,PSOE) 

ELS 
MALBARATADORS 

DEL PAÍS 
VALENCIÀ 

SEMPRE ENS 
RECORDEN ELS 

DEURES, MENTRE 
ENS RETALLEN 

ELS DRETS!

Una vegada més  el Sr. Lluis Gandia,  utilitza el seu  
facebook per a practicar l’ofensa cap a persones 
particulars – jo entre d’ altres -. Aquesta vegada 
el motiu del seu comentari és la duplicitat de 
signatures a les fulles arreplegades per  mostrar 
el desacord amb la nova reglamentació de la zona 
blava . Per parts:
1.- La repetició  de signatures es va produir davant 
de la convocatòria realitzada des de diferents 
col·lectius amb encapçalaments diferents  i 
que  van portar a una confusió al pensar que la 
realitzada en primer lloc no tenia validesa ( vore 
explicacions donades per alguns promotors en  
diariet del 30-08 ) .  La detecció d’aquesta errada té 

una fàcil resposta per part de l’ entitat o institució 
receptora : anul·lació de la signatura repetida.
2.- No me’n puc avindre al tractar d’explicar-me 
cóm és possible que puga fer-se ús públic de 
dades personals que, suposadament, haurien 
de quedar-se en les instàncies del consistori 
municipal: el comentari del facebook anava 
acompanyat de la reproduccio de les meues 
dades - i les d’altres ciutadans  en la mateixa 
circumstància  -  inclosos als fulls d’arreplegada 
de signatures. Què passa amb   la  Llei Orgànica 
15/1999, de 13 de desembre, de Protecció de Dades 
de caràcter personal .....?????
3.- Ignoro els motius que poden portar a la 

fixació personal d’un polític, amb responsabilitats 
municipals a l’Ajuntament de Vinaròs, cap a un 
o varis ciutadans. Recorda aquesta praxis quan 
des de determinades instàncies s’assenyala  un 
objectiu en concret – com si sigués una diana -, 
amb la finalitat de acoso y derribo, del  todo vale. 
Quina percepció hem de tindre de l’activitat 
política, del funcionament d’institucions i de la 
societat, si actituds com aquesta  tenen total 
impunitat?. 
Podriem pensar que tot això no és més que 
un malsom, però el cas és que situacions com 
aquestes passen massa sovint, tant que, fins i tot,  
podem habituar-nos . Lamentable.                     

I n c r e i b l e  ,   p e r o  c i e r t o 
Paco Molpeceres
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Pais Valencià, pel dret a decidir

Plataforma pel País Valencià de Vinaròs

Recordeu que els articles d’opinió han de tenir 
alguna relació amb Vinaròs i no poden excedir les 

25 línies a cos 12 en lletra Times New Roman. 
Ens els poden enviar a:

d i a r i e t @ v i n a r o s . o r g

Nota del Consell de Redacció
El Consell de Redacció del Setmanari Vinaròs 

informa que els articles d’opinió no es corregiran. 
Es publicaran tal com s’entreguen.

Politicament incorrecte
Carta Oberta al Regidor d'Agricultura 
(primera part)

JUNTA DIRECTIVA de l’ ASSOCIACIÓ LOCAL d’ AGRICULTORS de 
VINARÒS

Quan fa ara ja dos anys que “s’ au-
toproclamà” regidor responsable 
d'Urbanisme i Agricultura vam ser 
molts els que vam dir que per fi 
“posaven” a un dels nostres al ca-
pdavant dels problemes del camp 

i que com tal començaria a buscar solucions i faria 
que *això funcionés. A dia d'avui per desgràcia hem 
d'afirmar que el coneixement i solucions de Juan 
Bautista Juan, regidor d'Agricultura, se sustenten so-
bre quatre punts ferms i únics:
1.- Netejar les cunetes de rostolls i males herbes amb 
tractaments d'herbicides.
2.- Netejar les cunetes de rostolls i males herbes mit-
jançant la sega de les mateixes.
3.- Campanya contra la fruita del mediterrani.
4.- Ambiciós pla per adequar, endreçar i (re) asfaltar els 
camins rurals. De moment solament seran dos (i per 
part de la Diputació) però tot arribarà amb el temps..
Doncs bé des d'aquesta associació volem donar-li 
una sèrie de punts d'acció, ja aplicats amb èxit en 
nombroses poblacions veïnes doncs no volem ataba-
lar-li, que podria aplicar al món rural si el seu conegut 
immobilisme l'hi permet:
A.- Creació i promoció d'un segell de qualitat dels pro-
ductes tant agrícoles com a ramaders de la zona. Si té 
dubtes de com fer-ho cridi a través del telèfon fix (tru-
cada gratuïta) als seus coreligionaris regidors de nom-
brosos pobles dels anomenats taulellers que ho estan 
portant	a	terme	i	alguns	amb	excel•lents	resultats.
B.-Creació d'un Mercat de la Taronja. Ho hem anome-
nat així perquè pugui associar-ho amb un producte ja 
creat a la nostra capital de província i que ja va per la 
seva quarta edició. La idea és que a causa de la nostra 
riquesa agrícola aquest mercat no es limiti solament 
als cítrics sinó que s'obri a la resta dels nostres pro-
ductes (tant agrícoles com ramaders). Així mateix no 
estaria de més que servís al mateix temps de centre 
“educatiu” per al consumidor en poder ser informats 
directament pels professionals del sector i conèixer 
així les diferències entre productes. També seria inte-
ressant fer una clara distinció entre productes tractats 
i productes ecològics.
Si té dubtes de com crear-ho cridi al president de la 
Generalitat Valenciana i que li expliqui com ho va 
crear a Castelló
C.- Fires durant alguns caps de setmana, principal-
ment festius, on els artesans i productors ecològics 
puguin donar a conèixer els seus productes. I si vol 
contestar-me que ja existeixen aquestes “parades” 
d'artesans que ja treballen li contestaré que diversos 
productors i artesans es van posar en contacte amb 
aquest consistori de forma individual per poder mos-
trar-se al públic i encara estan esperant la resposta de 
l'ajuntament	a	la	sol•licitud.
(Continuarà)

Dos secretaris generals, un del PPCV i l’altre del PSPV, 
competeixen	aferrissadament	per	repel•lir	un	invasor	
que s’hi acosta. La premsa provincial els mostra el 
camí: “PP y PSPV, contra la marcha independentista 
a Castellón.” “Sin titubeos”, rebla el cronista. Però què 
passa? Ximo Puig, secretari general del PSPV ignora 
“què volen fer a Vinaròs”.  
Afirma el secretari general del PPCV que “estamos 
muy orgullosos de ser valencianos y españoles. Na-
die nos tiene que decir ni lo que somos ni lo que 
pensamos”. Cal matisar que tot i que una bona part 
de la població se sent alhora valenciana i espanyola, i 
els ha votat amb entusiasta devoció, creix el nombre 
de valencians que no s’identifiquen amb La Comuni-
tat megalòmana edificada pel PP, perquè entre altres 
desficacis, no garanteix l’ensenyament en valencià a 
milers de xiquets i xiquetes. De l’altre cantó, afirma el 
socialista  Ximo Puig: “Nuestro modelo de Estado es 
otro. Nosotros apostamos por el federalismo y no por 
el hecho de que Cataluña sea independiente”. El pro-
blema és que a Espanya no hi ha federalistes. I al seu 
partit, tampoc.
Un estat de dret, fins i tot l’espanyol i la seua inexpug-
nable Constitució, garanteix la lliure expressió i ma-
nifestació. Més d’una vegada els mateixos dirigents 
populars han predicat que en democràcia totes les 
opinions són legítimes, fins i tot les que són contràries 
a l’ordenament constitucional, sempre que es defen-
sen amb mitjans democràtics. Tanmateix, el conseller 
Ciscar amolla que “no es poden celebrar actes que tin-
guen a veure amb l'expressió del dia d'afirmació na-
cional d'una altra comunitat”. Sembla que també s’ha 
esborrat del disc dur del PP valencià que a la plaça de 
bous de València s’ha celebrat el Dia d’Andalusia, amb 
el patrocini i l’assistència in person del mateix Consell. 
És inadmissible el to fatxenda quan amenaça que el 
Consell prendrà “les mesures necessàries”, se suposa 
que per impedir que els valencians que ho vulguen  
reivindiquen el País Valencià que el PP ha proscrit i 
que el PSPV no s’ha cregut mai. 
Ni el dret de conquista. Ni l’ordeno i mando constitu-
cional. Ni la creixent cort d’imputats arrapats a l’escó. 
Només val la consciència de ser poble  i decidir lliure-
ment: arriscar-se a guanyar la plena sobirania o per-
sistir en la resignada submissió que ens ha dut a la 
bancarrota material, a la misèria moral.
Com a rèplica a la rastellera de disbarats proferits per 
autoritats intoxicades per la seua incurable paranoia 
anticatalana; com a resposta als arguments forassen-
yats de dirigents polítics i a la informació esbiaixada 
d’alguns mitjans de comunicació, la Plataforma pel País 
Valencià de Vinaròs reitera una vegada més la convo-
catòria a la cadena humana al pont del riu Sénia, l’11 
de setembre a les 17.07 h, per reivindicar d’una manera 
cívica i clara el dret a decidir del País Valencià. 
Per a més informació, https://ca-es.facebook.com/
plataformavinaros

No fa gaire vaig aprofitar les imatges d’un tall de 
vídeo —poc més d’un minut— d’un ple municipal 
per arremetre contra l’alcalde. Ni havia esta present 
en la sessió, ni vaig aconseguir ampliar la informació 
per tal de conèixer els antecedents i precedents. Tot 
i axó, vaig publicar l’article. 
En realitat la frase dedicada a l’alcalde només 
deia “Quan un alcalde amb majoria absoluta 
perd el control en un ple extraordinari, vol dir 
que l’assumpte a tractar no és gaire transparent”. 
Tot i que la frase no és per aixafar els galindons a 
ningú, després d’una dotzena d’articles posant en 
qüestió la gestió urbanística i els tècnics (interns 
i externs) més implicats en el desgavell present i 
futur immediat, és perfectament comprensible que 
una gota vessés el got del que és possible suportar.
Així m’ho feu saber l’alcalde i vaig haver de 
mossegar-me la llengua perquè tenia tota la 
raó. No puc negar la ironia adreçada als polítics 
i professionals que manegen els assumptes 
municipals, però cap d’ells pot querellar-se perquè 
les crítiques sempre intento fonamentar-les amb 
el màxim d’assessorament possible, en assumptes 
tan opacs com la gestió de l’urbanisme municipal. 
Els insults, la demagògia i les mentides semblen ser 
norma entre polítics professionals; jo només soc 
un ciutadà que per defensar els interessos propis 
només compta amb la impotència de raó i l’arma 
de la paraula escrita.
No obstant això, el dret a defensar-me contra 
l’espoli “al·lega’l” de l’Ajuntament no ha de ser 
visceral sinó net, raonat i respectuós amb les 
persones, encara que contundent. Per això lamento 
haver, en aquesta ocasió, faltat a la coherència amb 
què intento expressar-me i haver-ne fet ús d’una 
informació esbiaixada com a arma de defensa. 
Continuaré criticant tot allò que considere injust 
—d’aquest o qualsevol altre equip de govern— 
contra els interessos personals o contra els del 
poble. Insisteixo, aquestes critiques són contra les 
accions polítiques i professionals que considero 
injustes, de cap manera contra les persones que els 
representen. 
Més encara. La meua concepció de la realitat 
em permet entendre que el poder municipal o 
estatal faça allò que considere convenient als 
seus interessos amb independència dels qui ni 
tenen poder, ni mitjans per defensar-se, però no es 
resignen. No ens queda més que organitzar-nos per 
aturar allò que ens cau a sobre o emprar estratègies 
individuals que ens permeten posar pals a les rodes 
de la piconadora, parlar-ne i confiar en la paraula 
de la persona que hi ha sota l’autoritat del càrrec.
 

 Ramon Puig 
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PESCA

Andrés Albiol

Se levantó la veda de arrastre
Tras dos meses de parada biológica, la flota de bajura de arrastre se hizo a la mar. 
El estado de las aguas esta semana resultó bueno. Las extracciones en general 
resultaron normales, los bous capturaron bastantes pescados y mariscos, las 
traíñas hicieron lo mismo con el peix blau y los xaciers siguen atrapando nuestro 
crustáceo rey.
La pesca arrastrera terminó la veda que hizo (Julio y Agosto), para salir de nuevo a faenar 
a partir del Septiembre, de manera que las once embarcaciones pudieron pescar los cinco 
días hábiles de este periodo semanal. Las capturas fueron a base de calamares, salmonete, 
pescadilla, gall, rape, caracol, peluda, galera, aranya, jurel, caballa, cangrejo, rubios, llisa, burros 
y morrallas.
El cerco el lunes una llum pilló 500 cajas de boquerón (7 Kg/caja). El martes no pescaron. El 
miércoles entre dos barcas atraparon 300 cajas de seitó, de sardina 100 y 250 Kg. de letxa, 
siendo ejemplares de 7 Kg. Y el jueves entre dos llums capturaron 400 cajas de 'oro azul' y 100 
cajas de lliri y jurela. La procedencia era; dos de Vinaròs.
La flota de artes menores, las barquitas trasmalleras la mayoría cala redes en busca de langostino, 
sepia, mabre y palaí. Un par pesca lenguado, rombo y jurela. Otros dos pescan pagel y corva. Y 
uno opera cerca de Columbretes para subastar langosta, gallineta, dentón y mamona.
La recolecta de pulpo roquero con cadufo sigue activa.
El palangre de costa pilló lubina, sargo, dorada, lliri y congrio.
Y un marrajero desembarcó albacora y pez espada.

Recomendaciones por picaduras de medusas.
Cuando nos pica una medusa peligrosa; no debemos rascarnos ni frotar la zona afectada. Hay 
que lavar la zona con agua marina y jamás con agua dulce, ni mucho menos con arena, pues 
se estimularían las cápsulas venenosas (nematocistos) y su ruptura produciría más veneno 
en nuestra piel. Tampoco se aplica orines ni vinagre como dicen algunos, tan solo un poco 
de amoniaco muy diluido. Se puede utilizar una gasa empapada con ácido cítrico o con una 
solución de bicarbonato. Por último se ha usado también aceite de oliva. Quitar los restos 
o trozos que hay pegados a nuestro cuerpo con pinzas o guantes. Hay que aliviar el dolor 
aplicando frío unos 20 minutos, pero sin frotar. Si se usa hielo evitar el contacto directo con la 
piel. Las personas mayores, niños o que tienen alergias sin resultan picados, pueden necesitar 
atención especial y acudir rápido al médico. Si observamos síntomas como vómitos, mareos, 
náuseas, calambres o malestar, acudir al hospital. Desinfectar la herida con alcohol yodado tres 
veces al día durante tres días. 
Recomendar que no hay que tocar las medusas muertas o fragmentos, pues su poder urticante 
persiste hasta 24 horas en condiciones de sequedad. Para minimizar el riesgo de picadura se 
puede usar crema solar o protegerse con ropa ligera.
No se sabe exactamente por que proliferan las medusas, se sabe que estos aumentos son 
estacionales y han sido siempre un fenómeno natural. Parece que los últimos años se están 
incrementando y se apuntan como causas más probables la disminución de sus depredadores 
como las tortugas, los cambios en factores climáticos como el régimen de lluvias o la 
temperatura global, peculiaridades hidrográficas, así como la contaminación procedente de 
fuentes terrestres.

Pescadores del 'Vicente Gil' con sus ejemplares de pez limón

Junto al muelle de atraque de los barcos en la barraca se 
expide hielo a todo el público en general

En realitat pertany a l'orde dels sinófors, que són 
uns celenterats hidrozoos de vida pelàgica i que 
formen verdaderes colònies vivint junts o apegats.
El seu nom científic és Rosacia cymbiformis.
Este animal el seu cos està format per dos espècies 
de campanes nadadores, oposades i sense cantells 
tallants i un peduncle retràctil. 
La seua forma cilíndrica, fràgil, amb la umbrela 
xicoteta i baixa amb canals en forma de colobra.
S'ajunten molts individus i formen una colònia, 
que flota lliurement entre aigües, preferint zones 
profundes a partir dels 100 m. de profunditat. Cada 
individu sol especialitzar-se d'una forma diferent. 
Uns ho fan de forma defensiva i altres atacant 
amb els seus peduncles preparats, altres a la cerca 
d'aliment i altres reproductors produint gemmes, 
que alliberen nadant com a formes planctòniques, 
gràcies a les contraccions dels gonófors que 
pareixen hidromeduses.
El seu cos té un alt contingut en aigua, fins al 98 % 
del pes total. 
La seua coloració és transparent com el vidre, amb 
tènues coloracions i un poc de luminiscència, però 
predomina el to blanquinós amb alguns tons rosa.
La talla de cada exemplar és de 3 m.
Sol fer les seues aparicions de gener a abril en alta 
mar. És rar en les costes.
S'alimenta de xicotetes partícules i plàncton que 
hi ha en l'aigua, amb moviments reduïts, es limiten 
a contraccions i distencions del peduncle i a un 
bombar rítmic de la campana flotadora.
De moment per ací no són comestibles, però qui sap.
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Després de celebrar un dinar de germanor,  80 
Addictes al Barça de Vinaròs es van desplaçar 
al Camp Nou per a presenciar la tornada de 
la Supercopa d'Espanya entre el FCBarcelona 
i l'Atco. de Madrid. Durant el viatge es va 

sortejar una samarreta oficial obsequi de 
DjSports. PRIMER TÍTOL DE LA TEMPORADA. 
Enhorabona a tots!!!!
Addictes informa que també es desplaçaran a 
Amsterdam i a Glasgow.

S´ha donat a conèixer la convocatòria per part 
de la Conselleria d'Educació, Cultura i Esport dels 
XXXII Jocs Esportius de la Comunitat Valenciana, 
dirigits a xiquets i jóvens en edat escolar. Esta 
competició, que inclou 23 modalitats esportives, 
es desenrotllarà des de l'1 de setembre de 2013 
al 31 d'agost de 2014 com un conjunt d'activitats 
de caràcter esportiu obert a la participació de 
qualsevol tipus d'entitats i centres docents.
Els Jocs Esportius són una competició pionera que 
facilita l'acostament dels jóvens a l'esport, a més de 
suposar un complement a l'activitat esportiva que 
es realitza fora de l'àmbit escolar. Per això resulta 
fonamental la col·laboració amb les federacions 
esportives i ajuntaments en l'organització de l'activitat.
Les modalitats en què es competirà en la XXXII edició 
dels jocs són escacs, atletisme, bàdminton, bàsquet, 
handbol, ciclisme, colpbol, esgrima, futbol sala, 
gimnàstica, halterofília, judo, natació, orientació, pàdel, 
pilota, pilota valenciana, rugbi, tenis de taula, triatló, 
vela, voleibol i hi haurà diversos partits d'esport adaptat.
L'objectiu bàsic d'esta competició és la promoció 
de l'esport com a valor educatiu i contribuent a la 
formació integral dels alumnes. Per això, hi ha dos 
nivells de competició, d'una banda, el nivell de 
promoció, i d'una altra, els jocs també preveuen, 
en algunes modalitats, un nivell més competitiu, 
com el nivell d'iniciació al rendiment, que suposa el 
primer pas cap a l'esport d'elit i alt rendiment.
Així mateix, hi ha tres àmbits de competició 
territorial: el municipal i intermunicipal, el provincial, i 
l'autonòmic. Les bases de la competició específiques 
per a cada modalitat esportiva estaran a disposició dels 
interessats en la pàgina web www.jocsesportiuscv.es.
En la passada edició van participar 101.720 
esportistes d'entre 6 i 18 anys, que van competir 
en modalitats adscrites a 33 federacions esportives, 
tant en competicions individuals com per equips. 
Des de 2005, la xifra d'esportistes inscrits en els Jocs 
Esportius ascendix a 937.199

El Consell aprova la convocatòria dels XXXII 
Jocs Esportius de la Comunitat 
Valenciana per a jóvens en edat escolar

El XXX Circuito Provincial de Castellón, finalizó su 
andadura estival en el C.T. Castellón y el C.T. Almazora.
Las nueve etapas que visitaron: C.T. Torremar, 
C.T. Benicássim, C.C. Mediterráneo, C.T. Burriana, 
SCUDE de Nules, C.T. Vilavella, C.T. Uxó, C.T. 
Almenara, C.C.Onda, C.T. Vila – real, C.T. Vinaròs 
y C.T Benicarló, mostraron el nivel de un tenis 
castellonense que no cesa de destapar promesas, 
prestas al relevo de los Gimeno Traver, Bautista 
Agut, Artuñedo o Sorribes.
La confirmación de los alevines, vino de la mano 
del vinarocense del C.T. La Closa, Álvaro Fuster. Con 
sólo diez años, obviaría la categoría benjamín que 
ya vivió con éxito logrando el campeonato en 2012, 
para adelantarse con notoriedad en la superior. 
Amparado en una cabeza privilegiada, el más listo 
de la clase, como se apuntaba entre bastidores, 
lideró con holgura un apartado, donde lidió con 
oponentes de mayor presencia física. Matrícula 
de honor y a esperar referendos comunitarios. Sin 

duda el jugador del circuito 2013.
En féminas, subcampeonato para Joanna Miralles, 
que ha realizado un brillante circuito, al igual que Mar 
Vidal, que ha logrado una meritosa quinta plaza.
En cuanto a la categoría infantil femenino, Anabel 
Arán y María Suárez jugaron una final de altísimo 
nivel, con  victoria en el Super TIE- BREAK  para la 
castellonense, lo cual decidía la segunda y tercera 
plaza respectivamente, ya que el Circuito se lo 
adjudicó Lledó Tena. Tres jugadoras a tener en 
cuenta en el próximo circuito porqué todas ellas 
son infantiles de primer año.
Destacar también en  esta edición , a las benjaminas  
Mar Cantero y Mencía Franco, ambas también 
alumnas de VICENTE MAYOLA, con clasificaciones 
destacadas entre las diez primeras en su antes ya 
citada  categoría.
En la próxima edición, tendremos ya las puntuacio-
nes deportivas de todos los participantes.
Enhorabuena a todos ellos y a seguir entrenando.

Álvaro Fuster, Oro, Joanna Miralles, Plata y Anabel Arán, Bronce
Orgullo de Vinaròs en el Tenis Provincial

consell municipal d’Esports Vinaròs
Consulta tota la informació esportiva a www.cmevinaros.es

Addictes Barça, a la Supercopa
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Inicio esperanzador

Rafa Marcos

Atrás han quedado las vacaciones y la pretemporada y ha 
llegado lo bueno; el inicio de la competición. A lo largo 
de la pretemporada, se han jugado un total de 6 partidos 
de preparación. Aunque los resultados son lo de menos, 
si son buenos  mejor y más si los rivales son de superior 
categoría. Se ganaron 4, se perdió uno y se empató otro. 
Se materializaron 17 goles y se encajaron 7. El equipo ha 
demostrado que tiene pólvora y es competitivo aunque 
aún tiene un margen de mejora. Hay que tener en cuenta 
que de los 27 jugadores que llegaron a utilizarse la 
temporada pasada, tan solo permanecen en el plantel 11 
y 9 han sido finalmente las nuevas incorporaciones tras la 
espantada de Marcos Cano.
Hace falta tiempo y ritmo de competición para acoplar 
todas las piezas y más aún si el cuerpo técnico también es 
nuevo. El equipo ofreció buenas sensaciones durante el 
periodo de preparación y se plasmaron en el primer envite 
liguero en el que se consiguió una clara victoria a domicilio.
Sin prisas pero sin pausas, desde el club se esta trabajando 
para incorporar algún jugador más. Si con un platel de 21 
podía no darse por cerrada la plantilla a expensas de cómo 
transcurría la pretemporada y el inicio liguero, ahora con 
un efectivo menos se esta rastreando el mercado.
Por supuesto que no se va a fichar por fichar. Si no se 
encuentra lo que se busca, no habrá novedades, pero se 
trabaja en el tema.
Esta temporada la federación a puesto en marcha el 
sistema Fénix para agilizar los tramites de los clubes con 
la federación. Ha dado más de un problema, sobretodo 
con las fichas de los entrenadores, los hubo que no 
pudieron sentarse en el banquillo aún que en federación 
aseguraron que con el D.N.I. si podrían hacerlo.  El 
sistema cuando funcione correctamente no digo que no 
sea bueno y beneficioso para los clubes, todo lo que sea 
evolucionar y si un trámite se  puede realizar desde casa 
sin necesidad de tener que desplazarte a la federación, 
sin duda es un avance.
El problema es que solo tienen acceso al mismo los 
clubes y de esta manera los aficionados que queramos 
consultar las designaciones arbitrales, sanciones o los 
horarios de los partidos ya no podemos.
Es de suponer que esta información este de nuevo a 
disposición de los aficionados en un futuro, en cuanto al 
resto de información que corresponde a los clubes, que 
tengan acceso solamente ellos.
En cuanto a los resultados de esta primera jornada,  en 
nuestro grupo es en el que más goles se han materializado, 
en total 35 lo que da una media de 3’88 goles por partido. 
Sin duda un porcentaje alto y es que tan solo el Tavernes 
Blanques y Burriana se quedaron sin marcar. Contrasta 
esta efectividad en el grupo con la mostrada en el grupo 
2 en el que tan solo se marcaron 14 goles, en los otros dos 
grupos se consiguieron 24 y 22 dianas.
 Respecto a la victoria en Benicàssim, se plasmó en 
los primeros 45 minutos. Se consiguieron los goles en 
momentos claves; prácticamente al inicio, poco después 
del empate de los locales y a dos minutos del intermedio. 
Clara ventaja que se mantuvo tras la reanudación.
Este domingo debut en casa ante un renovado Puzol 
que viene de ganarle al reforzado Onda.
Por lo tanto no será un rival fácil y que intentara llevarse 
algo positivo. Nosotros hacer bueno la victoria de 
Benicàssim amarrando los puntos de casa. No te lo 
puedes perder.!!!!!!!!!!!!!!!!

El passat diumenge 25 d'agost es va celebrar 
el Campionat d'Espanya de Mitja Distància en 
Posadas (Còrdova) amb una distàncies 1900 m. 
natació, 90 km. ciclisme i 21 km. cursa a peu. 
Gurutze Frades Larralde i Peru Alfaro Sant 
Ildefons es van proclamar Campions d'Espanya 
de Mitja Distància, no sense emoció en les dues 
curses, ja que en el que als homes es refereix, 
l'actual Campió d' Espanya va disputar la seva 
victòria a l'esprint amb Gustavo Rodríguez, que 
es convertiria en el segon home en creuar la 
línia de meta, completant el podi, i en tercera 
posició, Rubén Ruzafa Cueto. Mentrestant, en la 
cursa femenina, tot va donar un tomb quan la 
primera dona, Aida Valiño, es va veure obligada 
a retirar-se en la cursa a peu per molèsties en un 
dels seus turmells, sent Helena Herrero Gómez, 
segona i Dolça Ollé Gatell, tercera.
Pel que fa als valencians, destacar a dos 
triatletes valencians que van ser medallistes. 
Roberto Ronchera Ribera, del C.T. Jijijaja 
Vinaròs fou tercer al podi en el GE 55-59 amb 
un temps de 5h20'03, i Jose Ignacio Porter 
Sancho, de l' C.T.A. Correcuita, va ocupar 
també el tercer calaix al Grup d'Edat 20-24. A 
més fer menció al triatleta  Antonio Adell de 
Vinaròs que va fer una prova molt bona. 
A les 8 del matí va començar el Campionat 
Nacional al pantà de la Breña, la primera 
categoria a sortir va ser el d’Elite, seguida 
dels Grups d' Edat. La temperatura a primera 
hora del mati era suportable, però segons 
van passar les hores la temperatura va anar 

augmentant i en el segment de a peu es van 
sobrepassar els 35 graus, fen aquest molt dur. 
A més, dir que el sector de ciclisme també va 
ser bastant dur ja que era un recorregut amb 
prou desnivell.
Per últim, dir que tota la Ciutat s’ha bolcat en la 
prova  i han participat molts voluntaris fent la 
prova més atractiva, amena i còmoda, a més, 
hi havia molta gent animant-nos. Destacar la 
presencia de un grup vinarossencs que s’ha 
desplaçat a Posada a donar-nos suport, a 
tots ells moltes gràcies, ja que gràcies a ells la 
prova es va fer una mica més fàcil.
R.M.R.

Ya se conoce el nombre del entrenador 
del Cadete y del ganador de la segunda 
matrícula gratuita.

MATRICULA GRATIS
El ganador de la segunda matrícula gratuita 
sorteada por la Escola Futbol Futur 09 
Vinaròs ha sido para el infantil Jonathan 
Lupión. ¡Enhorabuena!

ENTRENADORES
El club siguiendo la progresión de las últimas 
temporadas, empezará esta temporada con 
una nueva categoría, la CADETE para la cual 
ya tiene un equipo de jugadores preparados 
para empezar la temporada a primeros de 
septiembre. El encargado de llevar las riendas 
de éste nuevo equipo, es el jugador en activo 
AGUS OJEDA, con formación académica 
Magisterio en Educación Fisica y actualmente 
jugador en activo del Vinaròs CF.
También conocemos quien dirigirán otros 
equipos de la escuela:
- Futuritos serán entrenados por 
Javi Esteller
- Un Benjamín será entrenado 
por Matías Mestre junto con Luis Herraiz y 
Angel Saez

- Un alevín será dirigido por Alberto 
Torres, juntamente con Fran Guardino y 
Jose Chaler
- El infantil lo entrenará otra vez 
Jahvé Fernández, apoyado por Delfín 
Ferreres
En los próximos días se seguirán definiendo 
el resto de equipos.

CUERPO TECNICO
Tal como hemos comentado en anteriores 
semanas, se está acabando de completar 
el cuerpo técnico de entrenadores. 
Informamos de la incorporación de 
Francisco Javier Esteller Beltrán.
Esta semana se ha unido al cuerpo técnico 
del CE Futur 09 Vinaròs, Francisco Javier 
Esteller Beltrán, jugador del Vinaròs CF 
en activo y Diplomado en Magisterio de 
Primaria, por lo que tiene conocimientos 
prácticos de futbol y domino de actividades 
de enseñanza.
Javier Esteller se une asi a los entrenadores y 
monitores de la temporada pasada, y se espera 
en los próximos días más incorporaciones, 
hasta cubrir todos los equipos del club con 
personal preparado, desde los Futuritos de 4 
y 5 años hasta los Cadetes.

Triatló Campionat d'Espanya mitja distància 
en posades (Còrdova)

Ultimas novedades
FUTBOL.  Escuela de Fútbol Futur 09 

TRIATLÓ.  Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs
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El próximo sábado, 14 de septiembre, celebraremos en el pabellón el "II Trofeu 
Patinatge Ciutat de Vinaròs". Contamos con 110 patinadores de distintas 
comunidades, algunos clasificados en campeonatos Nacionales y Europeos.   
La competición se distribuirá en ocho categorías que se repartirán a lo largo 
de la mañana y tarde del sábado. 
 ¡¡ Esperamos vuestra asistencia !! 
             (Entrada gratuita)
Club Patinatge Artístic Vinaròs

Una nueva etapa en el largo periplo veraniego del Circuito Provincial de Tenis 
2013  tuvo lugar en las instalaciones del Club de Tenis Vinaròs.
La Escuela del Club de Tenis contribuyo una vez más al gran éxito de organi-
zación y participación ya que la inscripción con cerca de 200 inscritos en las 
categorías alevín y cadete tanto en chicas como en chicos, confirmó el gran 
nivel de tenis que tiene nuestra provincia.
Estandarte durante 30 años del tenis regional, el Circuito Provincial de Tenis 
goza de muy buena salud y verano a verano recorre los más importantes clu-
bes de la provincia contribuyendo a fomentar la actividad tenística de los jó-
venes deportistas.
Durante toda la semana y bajo la atenta mirada del numeroso público asistente 
se fueron disputando todos los partidos hasta llegar a las finales celebradas el 
sábado y que una vez más fueron un gran aliciente para la formación de estas 
jóvenes promesas.

Los galardonados en esta edición fueron:
Categoría Alevin Femenina.
Campeona: Iratxe Serrat
Finalista: Lara Marco
Categoría Alevin Masculino.
Campeón: Marc Gallardo
Finalista: Alvaro Fuster
Categoría Cadete Femenina.
Campeona:Ana Royo
Finalista: Anastasia Castro
Categoría Cadete Masculino.
Campeón: Alejandro Martinez
Finalista: Albert Roglan

Una vez finalizadas los partidos, el Director de la Escuela de Tenis Gines Pérez, 
procedió a realizar la entrega de premios y trofeos, en dicha entrega conta-
mos con la presencia del Presidente del Club Don Manuel Febrer y del Delega-
do Deportivo del Club Don Juan José Ferrer.
Agradecer desde estas líneas la participación de todos los jugadores, entrena-
dores y directores de las Escuelas de todos los clubes participantes de toda la 
provincia, así como a todo el público asistente que disfruto de las evoluciones 
de esto pequeños deportistas que con toda la ilusión persiguen emular a los 
Rafa Nadal, David Ferrer, Anabel Medina Carla Suarez y tantos otros tenistas 
destacados de nuestro país.

PRENSA CTV

Circuito Provincial de Tenis Castellón

TENIS.  Club de Tenis Vinaròs PATINATGE ARTÍSTIC.  Club Patinaje Artístico Vinaròs



28

7 setembre de 2013

Tauler Municipal

Benestar Social informa:

Oferta Acadèmica de la Universitat per a Majors curs 2013-2014 
Seu del Nord Vinaròs 

SERVEI GRATUÏT D´ASSESSORAMENT I MEDIACIÓ EN RECLAMACIONS 
DE PRÉSTECS HIPOTECARIS SOBRE LA VIVENDA HABITUAL
Setembre
Dijous 12 de Setembre de 10 a 14 hores
Dijous 26 de Setembre de 10 a 14 hores
  

             LLOC: EDIFICI DE SERVEIS SOCIALS (Plaça Sant Antoni), A LA SEGONA 
PLANTA (Entrada per la porta lateral)
              TELÈFON D'INFORMACIÓ I CITA PRÈVIA
             964825717 (EL MATEIX DIA QUE ES PRESTA EL SERVEI)
             964455257 (DIES EN QUÈ NO ES PRESTA EL SERVEI) 



L'Ajuntament informa:

Edicte:
Regidoria d'Educació informa: Regidoria 

d'Educació 
informa:

Regidoria d'Educació 
informa:

Tauler Municipal

1.- En la Concejalía de Educación está 
publicada la lista con el detalle de los 
alumnos beneficiarios de la ayuda de 
transporte escolar. En dicha lista se indica el 
porcentaje de la ayuda recibida.

2.- Se subvenciona el 60% o el 80% del coste 
total del transporte por lo que las famílias 
deberán asumir la diferencia hasta el 100%, 
es decir, deberán abonar o bien el 40% o el 
20% restantes.

3.- Los importes a satisfacer por las familias 
serán los siguientes:
Si se les ha concedido una ayuda del 60%:
1º trimestre: 53,6 €
2º trimestre: 54,4 €
3º trimestre: 29,6 €

Si se les ha concedido una ayuda del 80%:
1º trimestre: 26,8 €
2º trimestre: 27,2 €
3º trimestre: 14,8 €

Se solicita que cuando se adquiera el ticket 
se facilite a Autos Mediterráneo el importe 
exacto. 

4.- El abono se adquirirá en las dependencias 
de la mercantil Autos Mediterráneo en las 
siguientes fechas:

1º trimestre: Del 19 de agosto al 6 de 
septiembre
2º trimestre: Del 16 al 27 de diciembre
3º trimestre: Del 14 al 25 de abril

Més informació: 
Regidoria d’Educació 
Tel.: 964 40 79 61
Horari: De dilluns a divendres de 9 a 14 hores

Ayudas para el transporte escolar 
de los alumnos de eso de los 

IES JOSE VILAPLANA 
Y LEOPOLDO QUEROL

Oferta Acadèmica de la Universitat per a Majors curs 2013-2014 
Seu del Nord Vinaròs 

El pasado 5 de agosto finalizó el plazo para el pago en periodo volun-
tario de la Tasa por entrada de Vehículos a través de las aceras (VA-
DOS).
Para la regularización de la deuda, los contribuyentes deberán diri-
girse antes del próximo 5 de octubre, al departamento de Gestión 
Tributaria del Ayuntamiento de Vinaròs, situado en la tercera planta 
del edificio sito en la Plaza Parroquial nº 12, y solicitar un nuevo docu-
mento de ingreso.
Transcurrido dicho plazo, el impago de la deuda determinará la exac-
ción de la misma por el procedimiento de apremio con el devengo de 
los recargos, intereses y costas que procedan, así como la retirada de 
la placa y la baja en el padrón para el ejercicio siguiente.
Lo que se hace público para su general conocimiento.
En Vinaròs, a 2 de septiembre de 2013.
EL ALCALDE
JUAN BTA. JUAN ROIG

ASSUMPTE: 
ESCOLA OFICIAL 

D’IDIOMES 

La Regidoria 
d’Educació de 

l’Ajuntament de 
Vinaròs us informa 
de les dates de la 

PROVA de NIVELL i 
MATRÍCULA per al curs 
2013-2014 de l’Escola 

Oficial d’Idiomes:
- Pagament de les 
tases de Prova de 
nivell:
9 i 10 de setembre a la 
Regidoria d'Educació 
(1er pis de la Biblioteca  
Municipal)
Exàmens de Prova de 
nivell:
Anglés: 13 de setembre 
a les 17 h. l’IES Leopoldo 
Querol de Vinaròs
Alemany: consulteu web 
de la EOI CASTELLÓ
Matrícula a la 
Regidoria d'Educació:
18 de setembre: 
9 h. Alumnat d'anglés 
del curs anterior
11 h. Alumnat 
d'alemany del curs 
anterior
19 de setembre:
9 h. Alumnat de 
preinscripció d'anglés
20 de setembre:
9 h. Alumnat de 
preinscripció d'alemany.
12 h. VACANTS

IES JOSÉ VILAPLANA
INICI DEL CURS 2013-2014
DILLUNS DIA 16 DE SETEMBRE

HORA CURS
9:00 h 1 ESO
10:00 h 2 ESO
10:30 h 3ESO
11:00 h 4ESO
11:30 h BATXILLERATS
12:00 h 2n curs de CICLES 
FORMATIUS

DIMARTS DIA 24 DE SETEMBRE
HORA      CURS
9:00 h 1 curs de CICLES 
FORMATIUS
SERVEI D’AUTOBÚS PER AL 
DILLUNS 16 DE SETEMBRE
8,15 H
-ZONA NORD
8,30 H
-1r DE MAIG, HOTEL
-MERCADONA, Mª AUXILIA-
DORA
-ESGLÉSIA, RUIZ PICASSO
BAIXADA: 11,30 H

De conformidad con lo establecido 
en el artículo 50 de la Ley 2/2006, 
de 5 de mayo de Prevención 
de la Contaminación y Calidad 
Ambiental, el procedimiento de 
referencia se somete a información 
pública por plazo de 20 días, para 
que las personas físicas o jurídicas 
, asociaciones vecinales y cuantos 
lo consideren oportuno, formulen 
las alegaciones que tengan por 
convenientes.
El expediente se podrá examinar 
en el departamento de Actividades 
de este Ayuntamiento, durante las 
horas de 10 a 14.

Procedimiento:
Licencia ambiental, 
de acuerdo con la Ley 
2/2006, de 5 de mayo, 
de Prevención de la 
Contaminación y Calidad 
Ambiental.
Solicitante:
MIQUEL ALIMENTACIO 
GRUP S.A.
Registro de Entrada:
(Fecha y número)   
12507  15/07/13
Expediente Núm. 12507
Actividad: Supermer-
cado
Emplazamiento:
Plaza San Agustin, 9

ANIVERSARIS
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ESQUELES

PUBLICITATESQUELES



agenda

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112

Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca (Vinaròs) 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20 h. 
Festius: 9.00,10.30, 12.00 i 20 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 10 h  i 12 h

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.25, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
 CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO
 VINARÒS-MADRID

 MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES
 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30

 SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.20, Castelló 9.25, València 10.45
Dissabtes: Vinaròs 7.20, Castello 9.25,València 10.35
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.15, Vinaròs 16.45
Dissabtes: , València 13.30, Castello 15.30,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.45, 7.00, 7.45, 8.45, 9.45, 10.45, 
11.45, 12.45, 13.45, 14.45, 15.30, 15.45, 16.45, 17.45, 18.45, 
19.45, 20.45
Dissabtes, Diumenges i festius: 7.00, 7.45, 8.45, 10.45, 11.45, 
12.45, 15.30, 16.45, 17.45, 19.15
 TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 10.30, 
11.00, 12.00, 13.00, 14.00, 14.25, 14.45, 15.30, 17.00, 18.00, 
19.00, 19.05, 20.15, 21.15 i 23.15
Dissabtes, Diumenges i festius: 6.15, 7.00, 9.00, 10.00, 11.00, 
13.30, 14.00, 14.25, 15.00, 17.30, 19.00, 19.05, 21.00
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA (HORARI ESTIU)

 VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.35, 7.05, 7.20, 7.35, 7.50, 8.05, 8.20, 8.35, 9.05, 9.35, 10.05, 
10.35, 11.05, 11.35, 12.05, 12.35, 13.05, 13.35, 14.05, 14.35, 15.05, 
15.35, 16.05, 16.35, 17.05, 17.35, 18.05, 18.35, 19.05, 19.35, 20.05, 
20.35, 21.05, 21.35, 22.05, 22.35, 23.05, 23.35
*Els autobusos surten 5 minuts abans del Riu Servol

 PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 8.45, 9.15, 9.45, 10.15, 10.45, 11.15, 11.45, 12.15, 12.45, 
13.15, 13.45, 14.15, 14.45, 15.15, 15.45, 16.15, 16.45, 17.15, 17.45, 
18.15, 18.45, 19.15, 19.45, 20.15, 20.45, 21.15, 21.45, 22.15, 22.45, 
23.15, 23.45, 0.00, 0.15, 0.30, 0.45
. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

Parada: Av. Llibertat                         *Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

TRENS A BARCELONA A CASTELLÓ
ANADA

El Diariet no es fa responsable de canvis i/o errors en els horaris. Cal consultar-los a www.renfe.es o al telèfon: 902 24 02 02

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
7 Setembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

8 Setembre SANZ c. Pont, 83

9 Setembre VALLS zona turística nord, 11

10 Setembre MATEU c. Sant Francesc, 103

11 Setembre TORREGROSA av. Llibertat, 9

12 Setembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15

13 Setembre FERRER pl. Sant Antoni, 39

A VALÈNCIA 
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